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1  Εμβολιασμός για γρίπη
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 7 Ημερομηνία

έκδοσης:
21-10-2020

Επιφάνεια: 122.08 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Εμβολιασμός 
για γρίπη
Υψηλή είναι η ζήτηση για 
τα αντιγριπικά εμβόλια φέ
τος. Από τις 28 Σεπτεμ
βρίου, οπότε ξεκίνησε η 
συνταγογράφηση ίων αντι- 
γριπικών εμβολίων, έως και 
χθες έχουν ήδη εκδοθεί 
περίπου 2.100.000 σχετι
κές ηλεκτρονικές συντα
γές και έχουν εκτελεστοί 
1.500.000 εμβολιασμοί. 
Φέτος έχουν εξασφαλιστεί 
για τη χώρα μας και θα δια
τεθούν περίπου 4.200.000 
αντιγριπικά εμβόλια, τα 
οποία θα χορηγηθούν κατά 
προτεραιότητα στις ομάδες 
πληθυσμού για τις οποίες 
συνιστάται ο εμβολιασμός. 
Πέρυσι περίπου 3.500.000 
άτομα στην Ελλάδα εμβολι
άστηκαν έναντι της γρίπης. 
«Η φετινή αντιγριπική εμ- 
βολιαστική περίοδος συ
μπίπτει με το δεύτερο κύμα 
πανδημίας της C0VID-19 
στην πατρίδα μας. Η συ
γκυρία αυτή απαιτεί να θω
ρακίσουμε το πιο ευάλωτο 
τμήμα του πληθυσμού από 
την εποχική γρίπη, γιατί έτσι 
θα είναι πολύ μειωμένες οι 
επιπτώσεις από τυχόν νόση- 
ση από τον κορωνοϊό», τόνι
σε χθες ο πρόεδρος του Πα
νελλήνιου Φαρμακευτικού 
Συλλόγου Απόστολος Βαλ
τός, με αφορμή την έναρξη 
εκστρατείας του συλλόγου 
για τον αντιγριπικά εμβολια
σμό και τη χρήση μάσκας.
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1  Σκουρλέτης Μισό βήμα οι νέες ΜΕΘ
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 14 Ημερομηνία

έκδοσης:
21-10-2020

Επιφάνεια: 197.56 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Σκουρλέτης

Μισό βήμα 
οι νέες ΜΕΘ
0 Π. ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ
κατηγόρησε την κυβέρνηση ότι 
«λειτουργεί ενοχικά» επειδή 
αναγκάζεται λόγω πανδημίας να 
κάνει επενδύσεις στον δημόσιο 
τομέα της Υγείας. Παρατήρησε ότι, 
την ώρα που άλλες χώρες της Ε.Ε. 
εκμεταλλεύονται τη 
δημοσιονομική χαλάρωση για 
στήριξη του δημόσιου τομέα της 
Υγείας, η κυβέρνηση «περιμένει 
πότε θα τελειώσει η μπόραγιανα 
κλείσει το μάτι στους φίλους της 
τους ιδιώτες».

Αναφέρθηκε ακόμη στα 50 νέα 
κρεβάτια ΜΕΘ στο «Σωτηρία» 
ύστερα από δωρεά της Βουλής 
μιλώντας για «μισό βήμα», καθώς 
πολλές ΜΕΘ στερούνται το 
εξειδικευμένο προσωπικό. 
Επισήμανε και αυτόςτις 
σκανδαλώδεις ρυθμίσεις υπέρ 
του κρατικοδίαιτου ιδιωτικού 
τομέα και αναρωτήθηκε γιατί δεν 
συνταγογραφούνται τα τεστ για 
τον κορωνοϊό, με αποτέλεσμα να 
«θησαυρίζουν» τα ιδιωτικά 
διαγνωστικά κέντρα από 
εκατοντάδες πολίτες που 
καταφεύγουν στους ιδιώτες 
επειδή δεν μπορούν να κάνουν το 
τεστ στις δημόσιες δομές.

Από την πλευρά της η Δώρα 
Αυγέρη ζήτησε την απόσυρση 
σκανδαλώδους διάταξης από το 
νομοσχέδιο, η οποία ευνοεί τα 
ιδιωτικά διαγνωστικά εργαστήρια. 
Η αναπληρώτριατομεάρχης 
Υγείας του ΣΥΡΙΖΑ κατήγγειλε ότι 
η διάταξη που ορίζει ότι 
εκκαθαρίζονται και πληρώνονται 
από το Δημόσιο στα ιδιωτικά 
εργαστήρια τα τεστ κορωνοϊού με 
μόνο παραστατικό το εκδοθέν 
τιμολόγιο ανοίγει «παράθυρο» 
ώστε «ο κάθε κακοπροαίρετος 
ιδιώτης να μπορεί να προσκομίσει 
χωρίς έλεγχο πλαστά και εικονικά 
τιμολόγια».
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1  Ο Λευκός Οίκος παίζει με τη στρατηγική της ανοσίας
της αγέλης

Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 9 Ημερομηνία
έκδοσης:

21-10-2020

Επιφάνεια: 252.09 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ο Λευκός Οίκος παίζει 
με τη στρατηγική 
της ανοσίας της αγέλης
Καθώς η πανδημία εξαπλωνόταν 
στις ΗΠΑ την περασμένη άνοιξη, 
δύο καθηγητές του πανεπιστημίου 
του Στάνφορντ, οι Τζέι Μπατατσά- 
ρια και Σκοτ Ατλας, μοιράζονταν 
την κοινή τους ανησυχία ότι τα 
lockdown θα έφερναν οικονομική 
και κοινωνική καταστροφή. Σή
μερα, ο δρ Ατλας είναι ο σύμβου
λος του προέδρου Τραμπ για την 
πανδημία, ενώ ο δρ Μπατατσάρια 
είναι ένας από τους τρεις συγγρα
φείς της Διακήρυξης του Γκρέιτ 
Μπάρινγκτον. Πρόκειται για μια 
επιστημονική δημοσίευση υπέρ 
της ανοσίας αγέλης.

Αν και ο δρ Ατλας και κυβερ
νητικοί αξιωματούχοι αρνούνται 
ότι ασπάζονται αυτή τη στρατη
γική, γεγονός είναι ότι εγκωμία
σαν τις βασικές ιδέες της διακή
ρυξης. Το μήνυμα που εκπέμπουν 
συνάδει με τη ρητή αντίθεση του 
κ. Τραμπ στα lockdown, τη στιγμή 
κατά την οποία η χώρα βρίσκεται 
αντιμέτωπη με το δεύτερο κύμα 
της COVID-19. Η κεντρική ιδέα της 
διακήρυξης, η οποία -σύμφωνα με 
τη σχετική ιστοσελίδα- υπογράφε
ται από χιλιάδες επιστήμονες και 
επαγγελματίες της Υγείας, είναι 
ότι οι νέοι άνθρωποι και όσοι δεν 
είναι ευάλωτοι στην COVID-19 θα 
πρέπει να αφεθούν αμέσως ελεύ
θεροι να ακολουθούν κανονικό 
ρυθμό ζωής. Ορισμένοι θα νοσή
σουν, όχι βαριά όπως ελπίζεται, 
χτίζοντας βαθμιαία ανοσία στις 
γραμμές του πληθυσμού. Την ίδια 
ώρα, οι ηλικιωμένοι θα πρέπει να 
μένουν περιορισμένοι, με τακτικά 
τεστ για να ανιχνεύονται πιθανά 
κρούσματα σε οίκους ευγηρίας και 
με πρόνοια για κατ’ οίκον τροφο
δοσία με τρόφιμα.

Ο επικεφαλής των επιδημιο- 
λόγων της ομοσπονδιακής κυ
βέρνησης, δρ Αντονι Φάουτσι, 
χαρακτήρισε τη διακήρυξη αντι
επιστημονική, επικίνδυνη και «κα
θαρή ανοησία». Αλλοι τη θεωρούν 
ανήθικη, ετπσημαίνοντας ότι δεν 
μπορεί να εφαρμοστεί από οικο
γένειες όπου άτομα διαφορετικών 
γενεών, από τη γιαγιά μέχρι τον εγ- 
γονό, μένουν στο ίδιο σπίτι και ότι

Ανήθικη και αναποτε
λεσματική έναντι 
της πανδημίας θεωρεί 
αυτή τη στρατηγική 
η πλειονότητα 
των επιστημόνων.
θα πληξει κατά κύριο λόγο τα πιο 
φτωχά στρώματα. Στις 5 Οκτωβρί
ου, την ημέρα που δημοσιεύθηκε 
η διακήρυξη, οι τρεις συγγραφείς 
της έφτασαν στην Ουάσιγκτον με 
πρόσκληση του δρος Ατλας και πα
ρουσίασαν την πρότασή τους στον 
υπουργό Υγείας, Αλεξ Αζάρ. Μετά 
τη συνάντηση, ο Αζάρ έγραψε στο 
Twitter: «Ακούσαμε ισχυρά επιχει
ρήματα υπέρ της στρατηγικής της 
κυβέρνησης Τραμπ για το άνοιγμα 
των σχολείων και των χώρων ερ
γασίας, με παράλληλη προστασία 
των ευάλωτων». Ωστόσο, ειδικοί 
επισημαίνουν ότι η ηλικία δεν εί
ναι ο μόνος παράγοντας κινδύνου 
έναντι της COVID-19. Το 20% των 
θανάτων αφορά άτομα κάτω των 
65 ετών, ενώ το ένα τρίτο όσων 
ανάρρωσαν, ακόμη και νέοι, εμ
φανίζει συμπτώματα επί αρκετές 
εβδομάδες.
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1  Νέα εστία κορωνοϊού "βράζει" στο ΑΧΕΠΑ
Πηγή: ΤΥΠΟΣ ΤΗΣ

ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ
Σελ.: 1,8 Ημερομηνία

έκδοσης:
21-10-2020

Επιφάνεια: 263.9 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ
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: TECT ΔΙΑΓΝΩΣΗΣ COVID ΣΕ OAO TO ΠΡΟΣΩΠΙΚΟ

ιεα εσιΐα κορωνοϊού 
ράζει» στο ΑΧΕΠΑ

ι παρόν μόλ^ς 10 είναι τα επιβεβαιωμένα κρούσματα στο ιατρικό προσωπικό, την 
) έχουν γίνει ήδη 300 τεστ για την ιχνηλάτηση πιθανών νέων κρουσμάτων. ΣΕΛ 8-9
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1  Νέα εστία κορωνοϊού "βράζει" στο ΑΧΕΠΑ
Πηγή: ΤΥΠΟΣ ΤΗΣ

ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ
Σελ.: 1,8 Ημερομηνία

έκδοσης:
21-10-2020

Εστία κορωνοϊού στο ΑΧΕΠΑ, εκατοντάδες τεστ μέχρι την Παρασκευή
Του Γιώργου Καλλίνη

Jπως είχαν προειδοποι- 
Λ ^ ήσει επιστήμονες του
I ■ ΑΠΘ, το «μπαμ» στα
^ W κρούσματα δεν άργησε

να έρθει. Η Θεσσαλονί
κη μέτρησε χθες 125 νέα κρούσματα και 
έχει μπει και επίσημα πλέον στο κάδρο 
των πόλεων που έχουν πρόβλημα. Ολό- 
κληρη η χώρα είχε 667 κρούσματα και οι 
χειρότερες προβλέψεις για πάνω από 600 
κρούσματα μέσα στο φθινόπωρο δυστυ
χώς επαληθεύτηκαν.

Οι νεότερες ενημερώσεις δεν ανέφε
ραν νέα μέτρα και είναι απορίας άξιο 
γιατί δεν εφαρμόζεται το υποχρεωτικό 
μέτρο για μάσκες σε εσωτερικούς και 
εξωτερικούς χώρους, το οποίο σύμφωνα 
με τους υπολογισμούς της ερευνητικής 
ομάδας του κ. Σαρηγιάννη, θα περιόρι
ζαν τα κρούσματα σε περίπου 200 σε 
σύντομο χρονικό διάστημα.

Αντ’ αυτού, τα κρούσματα αυξάνον
ται και σύντομα θα φτάσουν νέο αρνητι
κό ρεκόρ, χωρίς τη λήψη νέων μέτρων.
Ήδη στο νοσοκομείο ΑΧΕΠΑ έχει δημι- 
ουργηθεί μια νέα εστία κορωνοϊού, με 
10 προς το παρόν επιβεβαιωμένα κρού
σματα στο ιατρικό προσωπικό, την ώρα 
που έχουν γίνει ήδη 300 τεστ για την
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ιχνηλάτηση πιθανών νέων κρουσμάτων. 
Μάλιστα, σύμφωνα με πληροφορίες του 
«Τύπου Θεσσαλονίκης», τρία από αυτά 
τα κρούσματα έχουν εμφανίσει συμπτώ
ματα και ένα από αυτά, ιδιαιτέρως βα
ριά συμπτώματα. Μέχρι την Παρα
σκευή, θα εξεταστεί όλο το ιατρικό προ
σωπικό του νοσοκομείου με χιλιάδες 
διαγνωστικά τεστ. Η μεγάλη μάχη ενάν
τια στην πανδημία, μόλις άρχισε στη 
Θεσσαλονίκη και η επίσκεψη του 
υπουργού πολιτικής προστασίας Νίκου 
Χαρδαλιά την Πέμπτη θα κρίνει πολλά 
για την πιθανότητα νέων μέτρων για την 
πόλη μας.
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1  Το εμβόλιο της γρίπης «θωρακίζει» κατά του
κορωνοϊού

Πηγή: ΤΥΠΟΣ ΤΗΣ
ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ

Σελ.: 9 Ημερομηνία
έκδοσης:

21-10-2020

Επιφάνεια: 164.06 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Το εμβόλιο της γρίπης 
«θωρακίζει» κατά του κορωνοϊού

ι εμβό!Το 
βοηθήσει, 
θρώπους 
του κορο' 
μωξης C 
δούς 
τρικό και 
δικών νι 
εμβολιατ 
ηγούμενο 
νότητα 
ανάλυση 
έδειξε ότ 
τών ήταν 
όσων απι

επιοτη

να

όλιο κατά της γρίπης μπορεί να 
, τουλάχιστον ορισμένους αν- 
να αμυνθούν καλύτερα κατά 

ναίόύ SARS-CoV-2 και της λοί- 
ovid-19, σύμφωνα με Ολλαν- 

ή μονές. Η μελέτη τους σε ια- 
νοσηλευτικό προσωπικό ολλαν- 
οκομείων βρήκε ότι όσοι είχαν 
τεί κατά της γρίπης τον προ- 
χειμώνα, είχαν μικρότερη πιθα- 
μολυνθούν από τον νέο ιό. Η 

των περιστατικών Covid-19 
ο αριθμός των λοιμώξεων αυ- 
κατά 39% μικρότερος μεταξύ 
το νοσοκομειακό προσωπικό

είχαν κάνει το αντιγριπικό εμβόλιο πέρυ
σι.

Αυτό επιβεβαιώθηκε από εργαστηρια
κά πειράματα, στα οποία φάνηκε ότι το 
περυσινό τετραδύναμο αντιγριπικό εμβό
λιο ενισχύει την άμυνα των υγιών κυττά
ρων, μεταξύ άλλων βελτιώνοντας την αν
τίδραση των κυτταροκινών, ώστε να τα 
κύτταρα ανταποκριθούν πιο αποτελεσμα
τικά όχι μόνο κατά των ιών της γρίπης, 
αλλά και κατά του κοροναΐού. Οι ερευνη
τές, με επικεφαλής τον ρουμανικής κατα
γωγής καθηγητή λοιμωξιολογίας και ανο
σολογίας Μιχάι Νετέα του Ιατρικού Κέν
τρου του Πανεπιστημίου Ράντμπουντ, οι

οποίοι έκαναν τη σχετική προδημοσίευση 
στο medRxiv, σύμφωνα με το πρακτο
ρείο Reuters, δήλωσαν ότι «αυτό μπορεί 
να σημαίνει πως το εμβόλιο για τη γρίπη 
μπορεί να προσφέρει μερική προστασία 
έναντι και των δύο λοιμώξεων, τόσο της 
γρίπης όσο και της Covid-19, φέτος το 
χειμώνα». Κάθε χρόνο η γρίπη προκαλεί 
290.000 έως 650.000 θανάτους παγκο- 
σμίως και ο αντιγριπικός εμβολιασμός 
συστήνεται κατ’ εξοχήν στις ευπαθείς 
ομάδες του πληθυσμού.

Και άλλες επιδημιολογικές μελέτες 
έχουν δώσει ενδείξεις για καλύτερη προ
στασία κατά του κοροναΐού όσων εμβο

λιάζονται για τη γρίπη.
Παραμένει άγνωστος ακόμη ο ακριβής 

βιολογικός μηχανισμός που μπορεί να 
παρέχει αυτή την αυξημένη προστασία.
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1  Αυθαιρεσία του διοικητή στο νοσοκομείο «Οι Αγιοι
Ανάργυροι»

Πηγή: ΜΑΚΕΛΕΙΟ Σελ.: 4 Ημερομηνία
έκδοσης:

21-10-2020

Επιφάνεια: 167.36 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6090

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Αυθαιρεσία του διοικητή στο νοσοκομείο «ΟΓΑγιοι Ανάργυροι»
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Οι ξαφνικές αποφάσεις του διοικητή 
του ΓΟΝΚ «Οι Άγιοι Ανάργυροι».

Στοχευμένες μετακινήσεις του προσωπικού κα
ταγγέλλονται στο Γενικό Ογκολογικό Νοσοκομείο 
Κηφισιάς «Οι Άγιοι Ανάργυροι», προκειμένου να 
επηρεαστεί το αποτέλεσμα των σημερινών εκλο
γών για αιρετό εκπρόσωπο εργαζομένων στο 
Διοικητικό Συμβούλιο. Ο διοικητής του νοσοκο
μείου, Θεόδωρος Τσουρούλας, με απόφασή του 
καθαίρεσε την προίσταμένη των Εξωτερικών 
Ιατρείων, ενώ όπως καταγγέλλεται απείλησε την 
Τομεάρχη της Νοσηλευτικής Υπηρεσίας, η οποία 
είναι υποψήφια στις εκλογές, να αποσύρει την 
υποψηφιότητά τπς επειδή όπως είπε «αλλιώς θα 

I γίνουν αλλαγές που θα τρίβετε τα μάτια σας». Να 
|σημειωθεί ότι ο 0. Τσουρούλας είναι «κολλητός» 
£ου Χάρη Τομπούλογλου, ο οποίος υπήρξε κάπο
τε προβεβλημένο στέλεχος τπς Ν.Δ., μέχρι που 
«ροζ» ομοφυλοφιλικό βίντεο έφθασε στα γρα
φεία του κόμματος, ενώ είχε πιαστεί επ’ αυτοφώ- 
ρω να παίρνει «φακελάκι» όταν ήταν διοικητής 
στο «Παίδων».
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1  Η απάντηση του «Μεταξά»
Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 12 Ημερομηνία

έκδοσης:
21-10-2020

Επιφάνεια: 311.31 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Η απάντηση ίου «Μεταξύ» otic 
αποκαλύψεις της Kontranews

ΣΕ ΣΧΟΛΙΟ ΤΗΣ, η εφημερίδα μας είχε αναφερθεί σε ένα περι
στατικό που συνέβη στο νοσοκομείο «Μεταξά». Συγκεκριμένα, 
την προηγούμενη Τρίτη αποκαλύψαμε όη ο διοικητής του νοσο
κομείου έδωσε εντολή να ανοίξει η εντατική, ενώ το νοσοκομείο 
δεν εφημέρευε, παραβιάζοντας τον κανονισμό.

Η διοίκηση του νοσοκομείου δίνει τις δικές της εξηγήσεις, 
με εξώδικο, το οποίο μας κοινοποίησε και το οποίο δημοσιεύ
ουμε αυτούσιο:

“ΤηνΤρίτη 13 10.2020 δημοσιεύθηκε στην εφημερίδα σας 
(Φύλλο 2055) σύντομο ανυπόγραφο άρθρο σχετικά με την παρο
χή από το Νοσοκομείο ΜΕΤΑΞΑ υπηρεσιών υγείας προς «καρ- 
διοπαθή» ασθενή, ενώ το Νοσοκομείο δεν εφημέρευε.

Κατ ι αρχήν προβάλλουμε το βάσιμο παράπονο της Διοίκη
σης του Νοσοκομείου για το γεγονός ότι το θέμα δημοσιεύθηκε 
χωρίς υπογραφή του συντάκτη του, αλλά κυρίως, χωρίς να ζητη
θεί από μέρους σας η διασταύρωση των στοιχείων και η σχετι
κή άποψη της Διοίκησης, χωρίς την τήρηση δηλαδή της δημο
σιογραφικής δεοντολογίας καθώς και της ισονομίας, γιατί όπως 
γνωρίζετε, όλα έχουν δύο πλευρές

Με την παρούσα διαμαρτυρόμαστε για το αναληθές περιε
χόμενο της δημοσίευσης

Προς αποκατάσταση της αλήθειας, σας γνωρίζουμε ότι το 
Νοσοκομείο ΜΕΤΑΞΑ είναι Αντικαρκινικό. Λόγω της ιδιαιτε
ρότητας της νόσου, ο κάθε ασθενής παρακολουθείται από τους 
θεράποντες ιατρούς μετά την έξοδό του από το Νοσοκομείο και 
μάλιστα επί σειρά ετών. Επίσης, το Νοσοκομείο εφημερεύει 
μόνο για ογκολογικά περιστατικά, δηλαδή προς αντιμετώπιση 
των συχνών επιπλοκών που παρουσιάζονται σε ζωτικά όργανα 
των καρκινοπαθών και πς οποίες επιπλοκές χειρίζονται οι ιατροί 
που γνωρίζουν την ειδική περίπτωση κάθε ασθενούς.

Βασική αρχή του Εθνικού Συστήματος Υγείας είναι η παρο
χή δωρεάν υπηρεσιών υγείας προς όλους όσους προσφεύγουν 
σε αυτό, ανεξάρτητα από εθνικότητα φύλο, ηλικία.

Σχετικά με το περιστατικό της έκτακτης λειτουργίας του Τμή
ματος Επειγόντων Περιστατικών την Κυριακή 04.10.2020 για την 
νοσηλεία τάχα «καρδιοπαθούς», σας γνωρίζουμε τα ακόλουθα.

Ο εν λόγω ασθενής ήταν καρκινοπαθής και είχε νοσηλευ- 
θεί στο Νοσοκομείο μας κατ' επανάληψη εδώ και τρία χρό
νια με κακοήθεια. Η τελευταία νοσηλεία του ήταν τον Απρί
λιο 2020. Την Κυριακή 04.10.2020 η κατάσταση της υγείας 
του παρουσίασε σημαντική επιδείνωση και οι συγγενείς του 
ζήτησαν αρχικά τη συνδρομή του ΕΚΑΒ για την μεταφορά του 
στο εφημερεύον Νοσοκομείο ΑΤΤΙΚΟΝ. Όμως, όπως συνή
θως συμβαίνει τις Κυριακές το ΕΚΑΒ είχε να εξυπηρετήσει 
σημαντικό αριθμό περιστατικών, με αποτέλεσμα να υπάρχει 
καθυστέρηση. Οι συγγενείς στη συνέχεια αναζήτησαν ιδιωτι
κό ασθενοφόρο, που και πάλι δεν μπορούσε να παράσχει την 
άμεση και κατεπείγουσα μεταφορά του ασθενούς, λόγω του ότι 
ο ασθενής δεν είχε αποτέλεσμα ελέγχου για Covid -19. Στην 
απελπισία τους και όντας κάτοικοι της Πειραϊκής, απευθύν
θηκαν στον Διοικητή του Νοσοκομείου, ο οποίος, όπως οφεί
λε, ενημέρωσε άμεσα τον θεράποντα ιατρό του ασθενούς. Ο 
ιατρός έδωσε οδηγίες να παρασχεθούν οι ιατρικές υπηρεσί
ες, όχι μόνο από τους ιατρούς του Τμήματός του, αλλά και από 
ιατρούς εμπλεκομένων ειδικοτήτων.

Δυστυχώς, ο ασθενής κατέληξε παρά τις προσπάθειες των 
ιατρών που εφημέρευαν, γιατί ακόμη και αν δεν λειτουργούν τα 
ΤΕΠ υπάρχουν πάντα εφημερεύοντες ιατροί.

Σε αντίθεση με τα γραφόμενά σας οι συγγενείς του ασθενούς 
εκτίμησαν την άμεση συνδρομή του διοικητή και την προσπά
θεια των ιατρών να διατηρήσουν στη ζωή τον άνθρωπό τους.

Τέλος, η τυχόν εκ μέρους του διοικητή και των ιατρών μη 
ανταπόκριση στην έκκληση των συγγενών του ασθενούς, λόγω 
μη εφημερίας του Νοσοκομείου, θα τους καθιστούσε υπόλο
γους έναντι της Εισαγγελικής Αρχής για τη διάπραξη του εγκλή
ματος της έκθεσης”.
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Κορωνοϊός

Ρεκόρ κρουσμάτων, 
αλλά επιμένουν στην 
υποβάθμιση του ΕΣΥ
Στα 667 έφτασαν χθες τα νέα κρούσματα. 
Η κυβέρνηση εργαλειοποιεί την πανδημία 
για να στηρίξει τις χρυσές μπίζνες 
του ιδιωτικού τομέα
σελίδες 12-14
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Ανησυχία στη Θεσσαλονίκη

Πάλι φταίνε μόνο οι πολίτες 
και οι «ανέμελοι» νέοι
Δήμαρχος και περιφερειάρχης όχι μόνο δεν αναλαμβάνουν τις ευθύνες τους 
αλλά ξεπλένουν τις τεράστιες κυβερνητικές ευθύνες

Νοτοπούλου-Γιαννούλης:

κης» σχολιάζουν και τ 
«αντί να δώσουν εξη\

χωρήσοιιν στον σχεδίασμά ολο
κληρωμένων παρεμβάσεων για

Της
ΜΑΡΟΥΛΑΣ ΠΛΗΚΑ

Θ
εσσαλονίκη: Δήμαρχος
Θεσσαλονίκης και περιφε
ρειάρχης Κεντρικής Μακε
δονίας όχι μόνο δεν ανα

λαμβάνουν το μερίδιο της ευθύνης που 
τους αναλογεί για τη νέα έξαρση κρου
σμάτων στη Θεσσαλονίκη και στην ευ
ρύτερη περιοχή αλλά «ξεπλένουν» και 
τις τεράστιες κυβερνητικές ευθύνες σε 
αυτήν την υπόθεση, υιοθετώντας το 
γνωστό κυβερνητικό αφήγημα ότι «για 
όλα φταίνε οι πολίτες που δεν τηρούντο 
μέτρα» και κυρίως οι «ανέμελοι» νέοι...

Η Θεσσαλονίκη, από περιοχή σχεδόν 
«ασφαλής», μέσα σε λίγες ημέρες μετα
τράπηκε σε «φουλ Covid-19» και το 
πλέον ανησυχητικό είναι ότι υπάρχει 
μεγάλη διασπορά των κρουσμάτων. Τα 
νέα κρούσματα, όπως πληροφορηθή-

καμε μετά την προχθεσινή τηλεδιάσκε
ψη του πρωθυπουργού Κ. Μητσοτάκη 
με τον δήμαρχο Κ. Ζέρβα και τον περι
φερειάρχη Απ. Τζιτζικώστα, ανήκουν 
στην ομάδα των νέων ηλικιακά ανθρώ
πων, δηλαδή από 16 έως 29 χρονών. 
Συγχρόνως έγινε γνωστό ότι μια εστία 
μόλυνσης στάθηκε το δημοτικό γυμνα
στήριο Συκεών, με αποτέλεσμα να επι
βαρυνθεί το επιδημιολογικό φορτίο 
στην περιοχή, αλλά ο εκεί δήμαρχος Σ. 
Δανιηλίδης δεν κλήθηκε να συμμετά- 
σχει στην τηλεδιάσκεψη και από χθες 
συνεργεία του ΕΟΔΥ κάνουν καθημε
ρινά έως 50 τεστ σε κατοίκους. Επίσης, 
τουλάχιστον δύο κρούσματα εντοπί
στηκαν στις φοιτητικές εστίες της Θεσ
σαλονίκης, ενώ κρούσματα επιβεβαιώ
νονται σε δημόσιες υπηρεσίες, σχολεία, 
νοσοκομεία (σ.σ.: χθες επιβεβαιώθηκαν 
εννέα ανάμεσα σε εργαζόμενους του 
ΑΧΕΠΑ). Το γεγονός ότι τα περισσότε

ρα κρούσματα επιβεβαιώνονται στην 
ηλικία των 16 έως 29 χρόνων δείχνει ότι 
ο SARS -Cov-2 κυκλοφορεί μέσα στα 
σχολεία, στα πανεπιστήμια, στα αστικά 
λεωφορεία και στις στάσεις του ΟΑΣΘ, 
στους χώρους δουλειάς. Κυκλοφορεί, 
βέβαια, και στα καφέ μπαρ και σε πλα
τείες ή στο κάμπους του ΑΠΘ, όπου συ
γκεντρώνονται τις μεταμεσονύκτιες 
ώρες νέοι και νέες για να συνεχίσουν τη 
διασκέδασή τους με το που κλείνει η 
εστίαση και οι χώροι διασκέδασης, αλλά 
όχι αποκλειστικά σε αυτά τα μέρη.

Όλα καλά στον ΟΑΣΘ, στα 
σχολεία, στα νοσοκομεία...

Περιφερειάρχης και δήμαρχος, όλες 
τις προηγούμενες μέρες που τα στοι
χεία του ΕΟΔΥ χτυπούσαν συναγερμό, 
δεν φάνηκε να ανησυχούν ιδιαίτερα 
για την επιδημιολογική κατάσταση

στην πόλη και την περιοχή ευθύνης 
τους. Μετά την τηλεδιάσκεψη με τον 
πρωθυπουργό, μεταφέροντας προφα
νώς και το «πνεύμα» της, εμφανίστη
καν ιδιαίτερα ανήσυχοι και έριξαν εκ 
νέου το «μπαλάκι» της ευθύνης στους 
πολίτες και στους «ανέμελους» νέους, 
καλώ ντας τους να τηρούν τα μέτρα για 
να γλιτώσουμε τα χειρότερα... Δεν 
άσκησαν καμία κριτική για τη μη εφαρ
μογή των μέτρων και κυρίως της δια
τήρησης των αποστάσεων στα λεωφο
ρεία του ΟΑΣΘ, σε δημόσιες υπηρε
σίες, ούτε για την κατάσταση που επι
κρατεί στα υποστελεχωμένα δημόσια 
νοσοκομεία της πόλης και της Περιφέ
ρειας. Δεν επέρριψαν καμία ευθύνη 
ούτε και ανέλαβαν την ευθύνη για το 
ότι σε πάρα πολλά σχολεία στοιβάζο
νται στις τάξεις 28 και πάνω μαθητές σε 
25 τ.μ. ή κάνουν μάθημα σε ακατάλλη
λες τάξεις στα υπόγεια των κτιρίων.

την προστασία της δημόσιας υγεί
ας» κάλεσαν χθες τον Κ. Ζέρβα και 
τον Απ. Τζιτζικώστα οι επικεφαλής 
των παρατάξεων «Θεσσαλονίκη 
Μαζί» στον δήμο και «Κοιτάμε

κοινή τους δήλωση. δικέςτους επιλογές ή καλύτερα για
«Για άλλη μία φορά ο πρωθυ- τη δική τους αδράνεια, επέλεξαν να

πουργός και οι ομογάλακτοι του πε- κρυφτούν πίσω από το επιχείρημα 
ριφερειάρχης Κεντρικής Μακεδο- της ατομικής ευθύνης. Επικαλέστη-
νίας και δήμαρχος Θεσσαλονίκης καν την ‘αδικαιολόγητη ανεμελιά’ 
επέρριψαν στους πολίτες την απο- των πολιτών, για να καλύψουν την 
κλειστική ευθύνη για την αύξηση απουσία ενός ολοκληρωμένου 
του κρουσμάτων Covid-19 στην Πε- σχεδιασμού για την αντιμετώπιση
ριφερειακή Ενότητα Θεσσαλονί- του δεύτερου κύματος της πανδη-



11;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Ρεκόρ κρουσμάτων, υποβάθμιση του ΕΣΥ
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,12-13 Ημερομηνία

έκδοσης:
21-10-2020

Έκρηξη κρουσμάτων

667
νέα κρούσματα

8
επιπλέον θάνατοι

87
διασωληνωμένοι ασθενείς

26.469
συνολικός αριθμός 
κρούσματων

> 260 ασθενείς
έχουν εξέλθει από τις ΜΕΘ

ι

------------^|r . ρ■
επιρρίψουν την ευθύνη στους 
ανέμελους’ πολίτες που στοιβά

ζονται στα λιγοστά λεωφορεία 
του ΟΑΣΘ, στους ‘ανέμελους’ πο
λίτες που σχηματίζουν ουρές έξω 
και μέσα σε δημόσιες υπηρεσίες,
στους ‘ανέμελους’ μαθητές που
κάνουν μάθημα σε τάξεις των 25
ατόμων» καταλήγουν.

Εργαλειοποίηση της πανδημίας για 
successful business με τον ιδιωτικό τομέα

Του
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗ
ΑΝΤΩΝΟΓΙΑΝΝΑΚΗ

Η
 επιλογή της κυβέρ
νησης να μην στελε
χώσει με μόνιμο 
προσωπικό τις δο

μές Υγείας, παρά τις δεσμεύ
σεις ακόμα και του ίδιου του 

πρωθυπουργού στη ΔΕΘ για 
μονιμοποίηση 4.000 επικουρι
κών που έδωσαν τη μάχη κατά 
του κορωνοϊού, και η μείωση 
κατά 31 εκατομμύρια των δα
πανών για την Υγεία, όπως 
αποτυπώνεται στο προσχέδιο 
του νέου προϋπολογισμού, σε 
συνδυασμό με τις ρυθμίσεις 
«δώρα» προς τον ιδιωτικό το
μέα, επιβεβαιώνουν πλήρως τη 
λαϊκή παροιμία, που λέει ότι «ο 
λύκος κι αν εγέρασε κι άσπρισε 
το μαλλί του, μήτε τη γνώμη 
του άλλαξε, μήτε την κεφαλή 
του».

Τι κι αν οι κενές οργανικές 
θέσεις στα νοσοκομεία ξεπερ
νούν τις 30.000; Τι κι αν οι 
13.000 συμβασιούχοι που ερ
γάζονται στο σύστημα Υγείας, 
ανανεώνουν κάθε χρόνο τις 
συμβάσεις τους επειδή καλύ
πτουν πάγιες και διαρκείς ανά
γκες και επειδή είναι απαραί
τητοι για την εύρυθμη λειτουρ
γία των μονάδων Υγείας; Η κυ
βέρνηση προχωρά ακάθεκτη 
στο νεοφιλελεύθερο σχέδιό 
της συμπεριφερόμενη με τσι
γκουνιές στο δημόσιο σύστημα 
Υγείας, αλλά γαλαντόμο προς 
τον ιδιωτικό τομέα.

Άλλωστε από την αρχή της

Μεγάλο
είναι
το δώρο της 
κυβέρνησης 
στις
ιδιωτικές 
κλινικές με 
διπλασιασμό 
του κόστους 
για τη 
χρήση των 
ιδιωτικών 
ΜΕΘ και την 
επέκταση 
κατά 40% 
των κλινών 
τους με το 
ίδιο
προσωπικό 
εις βάρος 
της
ασφαλούς
νοσηλείας

πανδημίας η κυβέρνηση, ιδεο
λογικά προσανατολισμένη στη 
με κάθε τρόπο ενίσχυση των 
οικονομικών των επιχειρημα
τιών της Υγείας, δεν προχώρη
σε σε κανένα ουσιαστικό μέτρο 
αναβάθμισης των δομών της 
δημόσιας Υγείας και της πρω
τοβάθμιας φροντίδας υγείας.

Χαρακτηριστικό παράδειγ
μα μεροληπτικής στάσης της 
κυβέρνησης προς τους επιχει
ρηματίες της Υγείας αποτελεί 
το αρρύθμιστο πεδίο της διά
γνωσης του μοριακού ελέγχου 
για τον SARS-Cov-2, η μη 
αξιοποίηση των υποδομών και 
των δυνατοτήτων του κράτους 
και η απροθυμία της να θέσει 
υπό κεντρικό σχεδίασμά με 
ενιαία κριτήρια διενέργειας 
των μοριακών τεστ στο Δημό
σιο και στον ιδιωτικό τομέα, με 
συνταγογράφηση και αποζη
μίωσή τους από τον ΕΟΠΥΥ 
και με διαφανείς διαδικασίες 
συνεργασίας του ΕΣΥ και του 
ΕΟΔΥ με ιδιωτικά εργαστήρια.

Το πρόγραμμα δράσης της 
βασίζεται σε σχέδιο αντιφατι
κό, προσωρινό και πρόχειρο, 
που προκαλεί σύγχυση και 
αβεβαιότητα στους πολίτες, εκ 
των οποίων ευτυχώς λίγοι πέ
φτουν θύματα σκοταδιστικών 
πρακτικών και θεωριών συ
νωμοσίας.

Δώρα στους κλινικάρχες
Η ιδεοληπτική συμπεριφο

ρά της κυβέρνησης υπέρ του 
ιδιωτικού τομέα αποδεικνύε- 
ται στη δεκάμηνη παρουσία 
του κορωνοϊού, χρησιμοποιώ

ντας την πανδημία ως εργα
λείο για να στηρίξει φίλους χο
ρηγούς, αλλά και γενικότερα 
τους επιχειρηματίες στην ιδιω
τική Υγεία με περισσή σπουδή, 
άλλοτε απευθείας με δημόσιο 
χρήμα όπως το δώρο της κυ
βέρνησης στις ιδιωτικές κλινι
κές με διπλασιασμό του κό
στους για τη χρήση των ιδιωτι
κών ΜΕΘ και την επέκταση 
κατά 40% των κλινών τους με 
το ίδιο προσωπικό εις βάρος 
της ασφαλούς νοσηλείας και 
άλλοτε όπως έγινε με την ακύ
ρωση προστίμου 100.000 
ευρώ σε ασφαλιστική επιχεί
ρηση για παράνομες αυξήσεις 
ασφαλίστρων που το υπουρ
γείο Ανάπτυξης προώθησε.

Συγκεκριμένα το υπουργείο 
Ανάπτυξης έφερε διάταξη 
όπου γίνεται απόπειρα σκαν
δαλώδους εύνοιας υπέρ των 
ασφαλιστικών ομίλων, αφού 
πλέον θα έχουν το δικαίωμα 
να επιβάλλουν κατά το δοκούν 
αυξήσεις σε όλα τα μακροχρό
νια συμβόλαια υγείας, απλά ει
δοποιώντας τον ασφαλισμένο, 
χωρίς να υπόκεινται σε έλεγχο 
από τη δημόσια διοίκηση, 
όπως γίνεται μέχρι σήμερα. 
Αποτέλεσμα: ο πολίτης ή θα 
υποκύπτει στις ορέξεις της 
εταιρείας ή θα διακόπτει το 
συμβόλαιό του.

Ο βουλευτής Α’ Θεσσαλονί
κης κ. Γιαννούλης, κατά τη συ
ζήτηση επίκαιρης ερώτησης 
σχετικά με απευθείας αναθέ
σεις διαγνωστικών τεστ από 
νοσοκομείο της Θεσσαλονίκης 
σε ιδιωτικά εργαστήρια, είπε

χαρακτηριστικά: Δυστυχώς η 
κυβέρνηση εργαλειοποιεί τη 
διαχείριση της πανδημίας στο 
νοσοκομείο «Παπανικολάου», 
καθώς, αντί να αγοράσει έναν 
μοριακό αναλυτή, παραχώρη
σε μέσα στο νοσοκομείο χώρο 
σε ιδιώτη ο οποίος χρεώνει 65 
ευρώ και όχι 20 που ήταν το κό
στος στο Δημόσιο.

Επίσης, σε περίοδο που 
καλπάζει η ανεργία, ένας ση
μαντικός οργανισμός του κοι
νωνικού κράτους, ο ΟΑΕΔ, με 
συνειδητή επιλογή της κυβέρ
νησης υποβαθμίζεται και απα- 
ξιώνεται, καθώς με τη μείωση 
των ασφαλιστικών εισφορών 
υπέρ ΟΑΕΔ κατά 3% αποστε
ρεί από τον ΟΑΕΔ 1 δισ. προ- 
καλώντας έλλειμμα 180 εκα
τομμυρίων, που σημαίνει συρ
ρίκνωση του Οργανισμού και 
των σημαντικών προγραμμά
των του κατά της ανεργίας και 
των παροχών προς τους δικαι
ούχους.

Σχετικά με την απόφαση του 
ΠΟΥ να ανοίξει γραφείο στην 
Ελλάδα, που η κυβέρνηση 
αναφέρει ότι ελήφθη λόγω της 
εμπιστοσύνης του Οργανι
σμού προς την κυβέρνηση, ο 
τομεάρχης Υγείας του ΣΥΡΙΖ A 
Ανδρέας Ξανθός τονίζει ότι «ο 
ΠΟΥ αποφάσισε να κάνει γρα
φείο στην Ελλάδα το 2018 και 
ο λόγος ήταν ότι αναγνώρισε 
την προσπάθεια της τότε κυ
βέρνησης για καθολική κάλυ
ψη όλου του πληθυσμού και 
για τη μεταρρύθμιση στην 
ΠΦΥ που πάγωσε η κυβέρνη
ση».
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1  Ενισχύθηκε η Καρδιολογική του Νοσοκομείου
Σερρών

Πηγή: ΣΕΡΡΑΪΚΟΝ ΘΑΡΡΟΣ Σελ.: 4 Ημερομηνία
έκδοσης:

21-10-2020

Επιφάνεια: 195.13 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Με εντολή του διοικητή 
της 4ης Υγειονομικής Περιφέρειας 
κ. Τσαλικάκη

Ενισχύθηκε
η Καρδιολογική
του Νοσοκομείου Σερρών

Υποδιοικητής tou Γενικού Νοσοκομείου Σερρών Παναγιώ
της Πεγίδης σε δημόσια παρέμβαση, του γνωστοποίησε ότι
υπήρξε λύση στο πρόβλημα των εφημεριών ταυ Νοσοκομεί

ου στην Καρδιολογική Κλινική.
Ειδικότερα ατην παρέμβαση του αναφέρει ταεξής;

’'Με εντολήτοοΔιοικητή κ. Τσαλικάκη θα καλυφθούν συνολι
κά έξι (6) ενεργείς εφημερίες (2 εφημερίες από γιατρούς του ΓΝΘ 
ίπποκράτειο, 2 εφημερίες από το ΠΓΝΘ ΑΧΕΠΑ και 2 εφημερίες 
από Κέντρο Υγείας) καθώς και 1 εφημερία από ειδικευόμενο ια
τρό του ΓΝΘ Άγιος Παύλος. Ήδη μετακινήθηκε στην Καρδιολογι
κή Κλινική από 16 Οκτωβρίου μία ειδικευόμενη Γενικής Ιατρικής 
(με παράταση), μία εφημερία ειδικευόμενου θα καλυφθεί από 
ειδικευόμενο ιατρό της Παθολογικής Κλινικής ενώ από τα μέσα 
Νοεμβρίου θα εξομαλυνθεί η κατάσταση με την παρουσία μιας 
επιπλέον ειδικευόμενης και τον διορισμό νέου Καρδιολόγου"
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1  CHECK UP COVID-19 Πειραματόζωα κορονοϊού οι
νέοι!

Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 25 Ημερομηνία
έκδοσης:

21-10-2020

Επιφάνεια: 984.5 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΤΑ ΝΕΑ ΠΑ ΤΗΝ ΥΓΕΙΑ

CHECK UP
COVID-19
ΠΑΓΚΟΣΜΙΑ ΑΠΕΙΛΗ

Πειραματόζωα κορονοϊού οι νέοι!
■ Βρετανοί ερευνητές θέλουν 

να μολύνουν με... Coviii-19 
εθελοντές 18-30 ετών για να 
δουν τη συμπεριφορά του ιού

Π
αράτολμο; Ισως. Καινοτόμο; Σίγουρα!
Το σχέδιο των Βρετανών ερευνητών 
να μολύνουν εθελοντές με τον νέο 
κορονοϊό, με στόχο να δοθεί ώθηση 
στις έρευνες για εμβόλια και θεραπεί

ες, αποτελεί αναμφίβολα μια παγκόσμια πρωτιά.
Το πρώτο στάδιο του σχεδίου, το οποίο δι

ευθύνεται από το Imperial College του Λονδί
νου, έγκειται στο να διερευνηθεί κατά τόσον εί
ναι εφικτό να εκτεθούν στον SARS-CoV2 υγιείς 
εθελοντές ηλικίας 18 έως 30 ετών χωρίς υποκεί
μενους παράγοντες κινδύνου.

Αυτή η φάση έχει στόχο να προσδιοριστεί 
η ποσότητα του ιού που προκαλεί συμπτώματα 
στους ανθρώπους, ενώ στη συνέχεια θα ερευ- 
νηθεί πώς τα εμβόλια λειτουργούν μέσα στο σώ
μα για να σταματήσουν ή να εμποδίσουν τον 
Covid-19, θα εξεταστούν δυνάμει θεραπείες και 
θα μελετηθεί η ανοσολογική απάντηση :ου οργα
νισμού, όπως αναφέρεται στη δημοσίευση.

«Η πρώτη προτεραιότητά μας είναι η ασφάλεια 
των εθελοντών» υπογράμμισε ο δρ Κρ ς Κίου, ο 
οποίος διεξάγει αυτές τις έρευνες στο τμήμα λοι
μωδών νόσων του Imperial College του Λονδί
νου, υπογραμμίζοντας πως η ομάδα του διεξάγει 
τέτοιες μελέτες πάνω σε ιούς του αναπνευστικού 
εδώ και 10 χρόνια.

Οι εθελοντές θα μολυνθούν από ττ μύτη, τη 
φυσική οδό που ακολουθεί ο ιός, δήνωσε στο 
Radio 4 του BBC ο Πίτερ Οπενσο, καθηγητής Πει
ραματικής Ιατρικής στο Imperial Colleg;, ο οποί
ος συνδιευθύνει τη μελέτη.

«Το μεγάλο πλεονέκτημα αυτών των μελετών 
σε εθελοντές είναι ότι μπορούμε να δούμε κάθε 
εθελοντή με πολλή προσοχή, όχι μόνο στη διάρ
κεια της μόλυνσης, αλλά και πριν από τη μόλυνση 
και μπορούμε να παρακολουθήσουμε τυτό που 
συμβαίνει σε κάθε στάδιο, ακόμη και πριν εμφα
νιστούν τα συμπτώματα» πρόσθεσε.

Οι εθελοντές θα πρέπει να παραμένουν υπό 
παρακολούθηση επί δυόμισι εβδομάδες, «τόσο

Οι νεαρής ηλικίας εθελοντές θα μολυνθούν από τη μύτη, τη φυσική οδό που ακολουθεί ο κορονοίός, και θα παρα
μείνουν υπό παρακολούθηση επί δυόμισι εβδομάδες

για να ληφθούν τα δείγματα και να παρακολου
θηθεί η κατάστασή τους με πολλή φροντίδα όσο 
και για να διασφαλισθεί η ασφάλεια του κοινού», 
όπως ανέφερε.

Οι έρευνες αυτές θα επιτρέψουν στους επι
στήμονες να εργαστούν πάνω σε έναν πολύ πιο 
μικρό αριθμό ασθενών σε σχέση με τις κλιντκές 
δοκιμές των εμβολίων.

Οσοι ξεπερνούν τον Covid-19 αντιμετωπίζουν προβλήματα υγεΐαε!
ΑΚΟΜΑ και νέοι, υγιείς άνθρωποι 
που πέρασαν σχετικά ελαφριά τον 
Covid-19, χωρίς να χρειαστούν ει
σαγωγή σε νοσοκομείο, τελικά δεν 
ξεμπερδεύουν εύκολα από τον κο- 
ρονοϊό. Οι ερευνητές του Πανεπι
στημίου της Οξφόρδης, οι οποί
οι έκαναν τη σχετική προδημοσί
ευση στο medRxiv, μελέτησαν 201 
ασθενείς με μέση ηλικία 44 ετών, 
εκ των οποίων το 70°/ο γυναίκες και

το 30% ιατρικό - νοσηλευηκό προ
σωπικό, που είχαν αναρρώσει από 
τον Covid-19. Το 90% των ατόμων 
δεν είχε άλλα υποκείμενα νοσήμα
τα, όπως διαβήτη, υπέρταση ή καρ- 
διοπάθεια, ενώ μόνο το 18% ήταν 
αρκετά άρρωστο για να νοσηλευτεί.

Κατά μέσο όρο τέσσερις μήνες 
μετά την εμφάνιση των αρχικών συ
μπτωμάτων του Covid-19, και πα
ρά την αποδρομή της λοίμωξης στο

μεταξύ, το 98% συνέχιζε να εμφα
νίζει κόπωση, το 92% καρδιοανα- 
πνευστικά συμπτώματα, το 88% μυ
ϊκούς πόνους, το 87% δύσπνοια, το 
83% πονοκεφάλους και το 73% γα- 
στρεντερικά προβλήματα. Το 42% 
είχε τουλάχιστον δέκα συμπτώματα.

Οι βλάβες σε όργανα ήταν συ
χνότερες σε όσους είχαν χρειαστεί 
νοσηλεία, όμως δεν περιορίζονταν 
σε αυτούς, καθώς δύο στους τρεις

ασθενείς (66%) είχαν κάποιο πρό
βλημα σε τουλάχιστον ένα όργανό 
τους, ενώ το 25% των ασθενών εί
χε προβλήματα σε περισσότερα από 
ένα όργανα.

Οι εξετάσεις με μαγνητικές τομο
γραφίες έδειξαν ήπιες βλάβες πνευ
μόνων στο 33% των ασθενών, στην 
καρδιά στο 32%, στο πάγκρεας στο 
17%, στα νεφρά στο 12%, στο ήπαρ 
στο 10% και στη σπλήνα στο 6%.

Κοντά στη 
δημιουργία 
τεστ-ε£πρέε 
αναπνοήε

ΙΣΡΑΗΛΙΝΕΣ εταιρίες 
είναι ένα βήμα πιο κοντά 
στη δημιουργία τεστ ανα
πνοής για τη διάγνωση 
του Covid-19. Συγκεκρι
μένα, η Scentech Medical 
έχει ήδη εντοπίσει βιο- 
δείκιες του νέου κορο- 
νοϊού στην αναπνοή και 
φιλοδοξεί να κατασκευά
σει συσκευή για ανάλυ
ση της αναπνοής σαν κι 
αυτή που χρησιμοποιεί η 
αστυνομία στα αλκοτέστ.

Τις δυνάμεις της στις 
συγκεκριμένες δοκιμές 
ενώνει και η NextGen 
Biomed, που έχει συμβά- 
λει στην ανάλυση εκατο
ντάδων δειγμάτων ανα
πνοής που ελήφθησαν 
από ασθενείς με κορονο- 
ϊό σε ιατρικό κέντρο αλ
λά και από στραηώτες. Τα 
αποτελέσματα δείχνουν 
ότι στην αναπνοή των 
πασχόντων από κορονο- 
ϊό υπάρχουν μοναδικά 
συστατικά.

Σε ένα λεπτό!
Τώρα οι εταιρίες φιλοδο
ξούν να αντλήσουν από 
αυτά τα συμπεράσματα, 
ώστε να αναπτύξουν τεστ 
που θα μπορούν να εντο
πίζουν τον κορονοϊό μέ
σα σε λιγότερο από ένα 
λεπτό!

Οι δύο εταιρίες σκο
πεύουν να πραγματοποι
ήσουν κάποια τελικά τεστ 
χρησιμοποιώντας την τε
χνολογία για να επιβε
βαιώσουν τα δεδομένα 
που έχουν συγκεντρώ
σει από τις προηγούμε
νες έρευνες προκειμένου 
να είναι σύμφωνοι με τα 
πρωτόκολλα που επιβάλ
λουν οι ισραηλινές αλλά 
και οι αμερικαντκές Αρ
χές, αφού θέλουν να κυ
κλοφορήσει το τεστ και 
σπς δύο χώρες.
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1  50 χαμένες μέρες για τις 50 κλίνες ΜΕΘ
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 1,20 Ημερομηνία

έκδοσης:
21-10-2020

Επιφάνεια: 956.45 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΟΤΑΝ ΚΛΕΙΝΟΥΝ 
ΟΙ ΚΑΜΕΡΕΣ
Εγκαίνια 
με δανεικά 
κρεβάτια στο 
«Σωτηρία»
ΣΕΛ.20
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1  50 χαμένες μέρες για τις 50 κλίνες ΜΕΘ
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 1,20 Ημερομηνία

έκδοσης:
21-10-2020

50 χαμένες μέρες για εις 50 κλίνες ΜΕΘ
►Του ΑΡΗ ΧΑΤΖΗΓΕΩΡΓΙΟΥ

ερίσσεψαν οι θριαμβολογίες για το «θαύ
μα» της κατασκευής μονάδας με 50 κλί
νες εντατικής θεραπείας στο Νοσοκομείο 
«Σωτηρία» που. εγκαινίασε ο πρωθυπουρ
γός προχθές, χωρίς όμως να λειτουργούν 
ακόμη παρά μόνον οι 12 λόγω έλλειψης 
προσωπικού. Ωστόσο, αν και υπερεπείγον, 
το έργο καθυστέρησε σχεδόν δύο μήνες, 
καθώς αρχικά είχε ανατεθεί σε άλλη εται
ρεία από εκείνη που το υλοποίησε.

Υπεύθυνη για την κατασκευή είναι η 
δημόσια εταιρεία ΚΤΥΠ (Κτιριακές Υπο
δομές) με χορηγία 8 εκατομμυρίων ευρώ 
από τη Βουλή των Ελλήνων, ύστερα από 
αίτημα που υπέβαλε με επιστολή του ο 
υπουργός Υγείας Βασίλης Κικίλιας στα 
τέλη Μαρτίου, μόλις δηλαδή ξεκινούσε το 
λοκντάουν. Το Διοικητικό Συμβούλιο της 
ΚΤΥΠ αποφάσισε στις 7 ΜαΤου 2020 να 
αναθέσει το έργο στην ένωση των εταιρει
ών ΑΚΤΩΡ-ΤΟΜΗ. Ομως, στις 25 Ιουνίου 
2020, μετά από απόφαση της Αρχής Εξέτα-

Πώς to έργο -δωρεά της Βουλής- για τη Μονάδα Εντατικής Θεραπείας στο Νοσοκομείο 
«Σωτηρία», παρότι είχε χαρακτηριστεί υπερεπείγον και είχαν κινηθεί εξαιρετικά γρήγορα 
οι διαδικασίες, καθυστέρησε σχεδόν δύο μήνες · Γιατί αναγκάστηκε η Αρχή Εξέτασης 
Προδικαστικών Προσφυγών να ανακαλέσει την αρχική απόφαση της δημόσιας εταιρείας 
ΚΤΥΠ (Κτιριακές Υποδομές) και να αναθέσει τελικά το έργο στην εταιρεία η οποία είχε 
προσφύγει · Θριαμβολογίες για τα 50 κρεβάτια, που έγιναν 12 - κι αυτά δανεικά!

σης Προδικαστικών Προσφυγών (ΑΕΠΠ), 
αναγκάστηκε να ανακαλέσει την αρχική 
απόφαση και να το αναθέσει στην εταιρεία 
ΕΚΤΕΡ η οποία είχε προσφύγει.

Ποιος έχει την ευθύνη που χάθηκαν 
αυτές οι 50 μέρες μεταξύ 7ης Μαΐου και 
25ης Ιουνίου; Την απάντηση μας δίνει η 
ίδια η απόφαση 652/2020 της ΑΕΠΠ που 
εξέτασε την προσφυγή αλλά και τα έγγραφα 
μέσα από τα οποία η ΚΤΥΠ ως αναθέτουσα 
αρχή προσπαθούσε να στηρίξει την αρχι
κή της επιλογή, δηλαδή την ΑΚΤΩΡ. Οπως 
αναφέρεται σχετικά:
1) Για την υλοποίηση ακολουθήθηκαν 
υπερεπείγουσες διαδικασίες βάσει της 
Πράξης Νομοθετικού Περιεχομένου της 
13/4/2020. Η ΚΤΥΠ δεν προχώρησε σε 
διαγωνισμό, αλλά στις 23 Απριλίου κά- 
λεσε 6 εταιρείες να υποβάλουν προσφο
ρές: ΑΚΤΩΡ, ΙΝΤΡΑΚΑΤ, ΕΚΤΕΡ, ΤΕΡΝΑ, 
ΑΒΑΞ, ΕΡΕΤΒΟ. Μεταξύ των εταιρειών 
περιλαμβάνονται κάποιες από τις μεγαλύ
τερες του κλάδου, γεγονός που αντανακλά 
τη δίψα του κατασκευαστικού κλάδου να 
πάρει έστω και ένα μικρό έργο, ελλείψει 
των μεγαλυτέρων.
2) Στις 29/4 ανοίχτηκαν οι προσφορές σύμ
φωνα με τις οποίες παρείχαν έκπτωση 21% 
η Ενωση ΑΚΤΩΡ-ΤΟΜΗ (η εμφάνιση της 
ΤΟΜΗ, αν και δεν είχε αρχικά προσκληθεί,

ανεδείχθη αργότερα ως αιτία ακύρωσης), 
14% η ΕΚΤΕΡ, 11% η ΙΝΤΡΑΚΑΤ, 11% η 
ΕΡΕΤΒΟ, 10% η ΑΒΑΞ και 0% η ΤΕΡΝΑ
3) Η δέσμευση για ολοκλήρωση του έρ
γου σε δύο μήνες από την υπογραφή της 
σύμβασης αναλήφθηκε από όλους πλην 
της ΤΕΡΝΑ. Ετσι, το Δ.Σ. της ΚΤΥΠ απο
φάσισε στις 7 Μαΐου να αναθέσει το έργο 
στην «Ενωση ΑΚΤΩΡ-ΤΟΜΗ» που έδινε 
τη μεγαλύτερη έκπτωση.
4) Η προσφυγή που τελικά ακύρωσε την 
ανάθεση κατατέθηκε στις 18 Μαΐου από 
την ΕΚΤΕΡ, που είχε δώσει τη δεύτερη με
γαλύτερη έκπτωση (14%). Στην προσφυγή 
αναφέρονταν τέσσερις λόγοι ακύρωσης: α) 
ότι η ένωση ΑΚΤΩΡ-ΤΟΜΗ δεν είχε προ
σκληθεί στον διαγωνισμό, β) ότι η ΑΚΤΩΡ 
είχε υποβάλει ψευδή δήλωση πως δεν έχει 
οφειλές προς το Δημόσιο σε εκκρεμότητα, 
γ) ότι η έκπτωση 21% ήταν ασυνήθιστα 
μεγάλη, και δ) ότι η ΑΚΤΩΡ-ΤΟΜΗ δεν 
είχε αναλάβει εγγράφως την υποχρέωση 
να εκτελέσει το έργο εντός διμήνου.
5) Η ΑΕΠΠ συνεδρίασε στις 4 Ιουνί
ου 2020 για να εξετάσει το αίτημα της 
ΕΚΤΕΡ. Στη διαδικασία παρενέβησαν 
υπέρ της απόρριψης της προσφυγής 
τόσο η ΑΚΤΩΡ-ΤΟΜΗ όσο και η ίδια η 
ΚΤΥΠ. Δηλαδή, το Διοικητικό Συμβούλιο 
της ΚΤΥΠ είχε πάρει απόφαση από τις 25

Εγκαίνια 
με δανεικά 
κρεβάτια!
ΜΕ ΔΑΝΕΙΚΑ ΚΡΕΒΑΤΙΑ έγιναν προχθές 
τα εγκαίνια της μονάδας ΜΕΘ στο «Σω
τηρία»! Σαν να μην έφτανε που η κυβέρ
νηση της ΝΑ σφυρίζει αδιάφορη για τη 
στήριξη του ΕΣΥ την ώρα που η πανδημία 
δείχνει τα δόντια της. Σαν να μην ήταν 
αρκετό ηου ο πρωθυπουργός Κυριάκος 
Μητσοτάκης εγκαινίασε σε πανελλαδική 
σύνδεση τη νέα μονάδα 50 κλινών ΜΕΘ, 
από τις οποίες ωστόσο θα λειτουργήσουν 
άμεσα (;) μόνον οι 12, με απόσπαση για
τρών από σχεδόν όλα τα νοσοκομεία του 
Λεκανοπεδίου.

Το έκανε και με δανεικά κρεβάτια, τα 
οποία μάλιστα έφερε -και στη συνέχεια 
απέσυρε- προμηθεύτρια εταιρεία απο
κλειστικά και μόνο για τις ανάγκες της 
σκηνοθεσίας των τηλεοπτικών εγκαινίων. 
Κάποτε η ΝΑ σχολίαζε τα «εγκαίνια με 
τους μουσαμάδες». Η ιστορία επαναλαμ
βάνεται σαν φάρσα, έστω και υπό τραγι
κές συνθήκες... NTAJB.

Μαΐου ότι οι ισχυρισμοί της ΕΚΤΕΡ δεν 
έχουν βάση και πρέπει να απορριφθούν. 
Αίσθηση προκαλεί η διατύπωση ειδικά για 
τον δεύτερο λόγο της προσφυγής καθώς η 
ΚΤΥΠ δέχεται ότι «η απάντηση μέλους της 
ένωσης και συγκεκριμένα της ΑΚΤΩΡ ότι 
δεν έχει ανεκπλήρωτες υποχρεώσεις όσον 
αφορά στην καταβολή φόρων κρίνεται 
ότι δεν αποτελεί σοβαρή ψευδή δήλωση, 
που αποτελεί λόγο αποκλεισμού» και αυτό 
διότι, όπως αναφέρει παρακάτω, αφορά 
παλαιότερες οφειλές...
6) Η ΑΕΠΠ όμως διαμόρφωσε διαφορετι
κή γνώμη. Στις 9 Ιουνίου εξέδωσε την από
φαση και δέχθηκε τον πρώτο, τον δεύτερο 
και τον τέταρτο λόγο της προσφυγής. Ετσι, 
ακυρώθηκε η ανάθεση στην ΑΚΤΩΡ-ΤΟ
ΜΗ και αποφασίστηκε στις 25 Ιουνίου νέα 
ανάθεση στην ΕΚΤΕΡ.

Στις 30 Ιουλίου 2020, υπεγράφη η σύμ
βαση προκειμένου να ξεκινήσει το έργο. 
Στην τελετή της υπογραφής, πάντως, ο 
πρόεδρος της Βουλής Κ. Τοσούλας, ως 
χορηγός του έργου, περιέγραψε τις δυ
σκολίες κάπως διαφορετικά, όπως μετέ
δωσε το ΑΠΕ: «Κινηθήκαμε με ρυθμούς 
ασθματικούς. Ηταν πολύ γρήγοροι για να 
είμαστε στην ευχάριστη θέση να υπογρά
φεται σήμερα η σύμβαση μεταξύ ΚΤΥΠ και 
της κατασκευαστικής εταιρείας ΕΚΤΕΡ» 
και υπογράμμισε ότι ήταν σημαντικό ότι 
και οι τρεις εταιρείες που αναδείχθηκαν 
από τον διαγωνισμό ανάδειξης της κατα- 
σκευάστριας εταιρείας, δηλαδή η ΕΚΤΕΡ, ο 
ΑΚΤΩΡ και η INTRAKAT, αποποιήθηκαν 
προκαταβολικά το δικαίωμά τους να κά
νουν προσφυγή ασφαλιστικών μέτρων στα 
διοικητικά δικαστήρια και αποδέχθηκαν 
το αποτέλεσμα μιας προδικαστικής κρίσης 
από μια Ανεξάρτητη Αρχή, σεβόμενοι και 
αναλαμβανόμενοι την κοινωνική σημασία 
και την ανάγκη γρήγορης ολοκλήρωσης 
αυτού του έργου».
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1  Εκτεθειμένοι σε πολλαπλούς κινδύνους προσωπικό
και ασθενείς

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 16 Ημερομηνία
έκδοσης:

21-10-2020

Επιφάνεια: 569.43 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΑΝΕΠΑΡΚΗ ΜΕΤΡΑ ΣΤΑ ΔΗΜΟΣΙΑ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΑ

Εκτεθειμένοι σε πολλαπλούς κινδύνους
προσωπικό και
Ο

λο και πιο επιτακτικές γίνονται οι δίκαιες διεκδικήσεις των 
εργαζομένων στα δημόσια νοσοκομεία, με βάση τη δραμα
τική κατάσταση που αποτυπώνεται καθημερινά εν μέσω του 
δεύτερου κύματος της πανδημίας. Οι καταγγελίες συνεχί
ζουν να πέφτουν βροχή από τους εργαζόμενους που δίνουν μάχη 
για να μπορούν να αντεπεξέλθουν στην τεράστια πίεση, αφού έ

χουν να αναμετρηθούν με τις συνθήκες που επικρατούν με ευθύνη 
της κυβέρνησης και οδηγούν στη διασπορά του κορονοϊού, με σο
βαρούς κινδύνους τόσο για τους ίδιους όσο και για τους ασθενείς.

Τα Μέσα Ατομικής Προστασίας είναι ανεπαρκή, τακτικοί και ε
παναληπτικοί έλεγχοι δεν γίνονται, οι μέρες καραντίνας για τους 
εργαζόμενους έχουν μειωθεί οχο 50% (7 αντί για 14), ενώ δεν γί
νεται και ιχνηλάτηση για κρούσματα.

Με βάση τα παραπάνω, σωματεία εργαζομένων στα νοσοκο
μεία συνεχίζουν να δίνουν τη μάχη έστω και τώρα να πορθούν μέ
τρα αποφασιστικής ενίσχυσης σε μέσα και μόνιμο προσωπικό. Ε
πίσης να μπαίνουν σε προληπτική καραντίνα και να υποβάλλονται 
σε μοριακό έλεγχο όλες οι στενές επαφές θετικών εργαζομένων 
και ασθενών. Επείγουσες προσλήψεις του απαραίτητου μόνιμου 
προσωπικού για την άμεση πλήρη στελέχωση του νοσοκομείου. 
Μαζικά επαναλαμβανόμενα τεστ εργαζομένων σε δομές Υγείας 
σε τακτά χρονικά διαστήματα ανάλογα με το βαθμό έκθεσης κ.ά.

Προσαρμοσμένες στην υποστελέχωση 
οι οδηγίες του ΕΟΔΥ

Στο ΠΑΓΝΗ «δεν βγήκε σε καραντίνα κανείς από τους εργαζό
μενους που δουλεύουν μαζί με τη μαία, η οποία διαγνώσθηκε πρό
σφατα θετική στον SARS-CoV-2, με τη δικαιολογία ότι δεν αποτε
λούν επαφές με υψηλού κινδύνου έκθεση, από τη στιγμή που φο
ρούσαν απλές μάσκες. Ακόμη και όσοι θα υποβληθούν σε μορια
κό έλεγχο, θα συνεχίσουν να εργάζονται μέχρι να κάνουν το τεστ 
πριν ακόμη βγει το αποτέλεσμα», κατήγγειλε από την πρώτη στιγ
μή το Σωματείο Εργαζομένων του νοσοκομείου.

Μια βδομάδα μετά, οι εργαζόμενοι που δουλεύουν μαζί της πα
ραμένουν στο πόστο τους, ενώ σε κανέναν τους δεν έχει γίνει τεστ! 
Σύμφωνα με πληροφορίες, γιατρός του τμήματος αναγκάστηκε να 
κάνει τεστ 3 φορές στον ιδιωτικό τομέα (εννοείται πληρώνοντας α
πό την τσέπη του), προκειμένου να διαπιστώσει ότι είναι αρνητικός.

Το Σωματείο αμφιβάλλει για το κατά πόσο όντως ήταν ε
παφές «χαμηλού κινδύνου» και σημειώνει ότι οι εργαζόμενοι 
δεν αλλάζουν μάσκα ακόμα κι αν υγρανθεί, και την κρατούν 
συνήθως για όλη τη βάρδια, αφού τα Μέσα Ατομικής Προστα
σίας (ΜΑΠ) δίνονται με το σταγονόμετρο. Αναδεικνύει τους

ασθενείς

κινδύνους διασποράς από την παραμονή υγειονομικών στο 
χώρο εργασίας τους, παρόλο που αποτελούν επαφές κρου
σμάτων, και σημειώνει: «Η πραγματική αιτία που δεν βγαί
νουν σε καραντίνα είναι οι σοβαρές ελλείψεις προσωπικού. 
Εξαιτίας των ελλείψεων, η απουσία έστω 2-3 εργαζομένων 
για λίγες μέρες διαταράσσει σημαντικά τη λειτουργία των 
τμημάτων (...). Δυστυχώς, οι επιστημονικές οδηγίες του ΕΟ- 
ΔΥ είναι προσαρμοσμένες στις συνθήκες υποστελέχωσης».

Απανωτά κρούσματα στο «Θριάσιο»
Το ένα μετά το άλλο διαδέχονται τα θετικά κρούσματα σε υ

γειονομικούς και στο «Θριάσιο», με πιο πρόσφατο σε γιατρό της 
Παιδιατρικής κλινικής, όπου και πάλι δεν τίθενται σε προληπτική 
καραντίνα οι εργαζόμενοι - στενές επαφές, κάτι που καταγγέλ
λει το Σωματείο Εργαζομένων. Επίσης, δεν έχει ανασταλεί προ
σωρινά η λειτουργία της κλινικής, ώστε να γίνει πλήρης απολύ
μανση και να ολοκληρωθεί ο εργαστηριακός έλεγχος των εργα
ζομένων και νοσηλευομένων. Υπενθυμίζεται ότι πριν από λίγες 
μέρες υπήρξε θετικό κρούσμα σε πνευμονολογικό ασθενή που 
νοσηλεύεται στην ΩΡΑ κλινική, με το Σωματείο να απαιτεί «να 
τηρούνται αυστηρά τα πρωτόκολλα για τη μεταφορά πιθανών και 
επιβεβαιωμένων ασθενών με Covid-19 από κλινική σε κλινική».

Ενώ και στο συγκεκριμένο νοσοκομείο παραμένουν οι ελλεί

ψεις σε ΜΑΠ, εδώ και 9 μήνες δεν έχει καν εξασφαλιστεί μηχά
νημα μοριακού ελέγχου υψηλής ευαισθησίας (με επαρκή αριθμό 
αντιδραστηρίων και πρόσληψη του αναγκαίου προσωπικού), ενώ 
το Σωματείο σημειώνει την απόρριψη του αιτήματος του «να γί
νεται προληπτικός έλεγχος όλων των ασθενών που εισάγονται 
στο νοσοκομείο και συστηματική περιοδική εξέταση όλων των 
εργαζομένων, ανάλογα με το βαθμό έκθεσης».

Σε νοσοκομεία της Θεσσαλονίκης
Ανάστατοι είναι οι εργαζόμενοι και στο νοσοκομείο ΑΧΕ

ΠΑ της Θεσσαλονίκης, καθώς τουλάχιστον 10 είναι όσοι (υ
γειονομικό, εργαστηριακό και διοικητικό προσωπικό) βρέ
θηκαν θετικοί στον κορονοϊό. Η ιχνηλάτηση είναι σε εξέ
λιξη, ενώ χτες πραγματοποιήθηκε εθελοντική δειγματολη
ψία προκειμένου να εξακριβωθεί η έκταση της διασποράς, 

- καθώς φαίνεται να απλώνεται σε κλινικές, εργαστήρια και 
διοικητικές υπηρεσίες.

Στο Νοσοκομείο «Παπαγεωργίου» διαγνώστηκαν με κο
ρονοίο περίπου 8 εργαζόμενοι, ενώ, σύμφωνα με πληροφο
ρίες, την περασμένη βδομάδα διαγνώστηκαν με κορονο- 
ϊό ένας γιατρός και μία νοσηλεύτρια στο νοσοκομείο «Πα- 
πανικολάου».

Σε σχόλιό της η ΤΟ Υγείας - Πρόνοιας της ΟΠ Κεντρι
κής Μακεδονίας του ΚΚΕ, με αφορμή τα νέα κρούσματα 
σε εργαζόμενους των νοσοκομείων της περιοχής, καλεί την 
κυβέρνηση να αφήσει την προπαγάνδα περί«ενίσχυσης και 
θωράκισης του ΕΣΥ» και να υλοποιήσει ΤΩΡΑ τα δίκαια αι
τήματα των υγειονομικών και του ελληνικού λαού.

«Δεν είναι ατομική ευθύνη η διασπορά της νόσου από 
τα ΜΜΜ με τα οποία έρχονται οι υγειονομικοί στη δουλειά 
τους. Δεν είναι ατομική ευθύνη η διασπορά από τα σχολεία 
των παιδιών τους που στοιβάζονται σε τμήματα των 25 έ
ως 27 μαθητών. Δεν είναι ατομική ευθύνη των υγειονομι
κών το γεγονός ότι εργάζονται σε υποστελεχωμένες κλινι
κές κάτω από συνθήκες εντατικοποίησης», σημειώνει, στη
ρίζοντας τις δίκαιες διεκδικήσεις των εργαζομένων για την 
ενίσχυση του συστήματος Υγείας.
• Σε συγκέντρωση και παράσταση διαμαρτυρίας στη διοίκηση 
προχωρούν σήμερα Τετάρτη, στις 11 το πρωί, οι εργαζόμενοι 
στο ΨΝΑ Δαφνί, απαιτώντας επαρκή μέτρα ατομικής προστασί
ας, μαζικούς και τακτικούς ελέγχους, την εκδίωξη του εργολάβου 
από την καθαριότητα, μαζικές προσλήψεις και τη μονιμοποίηση 
όλων των συμβασιούχων.
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1  Κινητοποιήσεις σήμερα για την υγεία και τα
δικαιώματα του λαού

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 16 Ημερομηνία
έκδοσης:

21-10-2020

Επιφάνεια: 231.17 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΣΥΝΔΙΚΑΤΑ - ΣΩΜΑΤΕΙΑ - ΦΟΡΕΙΣ

Κινητοποιήσεις σήμερα για την υγεία 
και τα δικαιώματα του λαού
Συγκεντρώσεις σε Πειραιά, Νίκαια και Μενίδι

Σ
υγκεντρώσεις διαμαρτυρίας και διεκ
δίκησης πραγματοποιούν σήμερα Τε
τάρτη σωματεία και φορείς σε συνοικί
ες της Αττικής, για την υπεράσπιση της υ

γείας και των δικαιωμάτων του λαού.
Με τις αγωνιστικές πρωτοβουλίες τους 

προβάλλουν διεκδικήσεις για τα νοσοκο
μεία και τις άλλες δομές Υγείας, τα Μέ
σα Μαζικής Μεταφοράς, τα σχολεία και 
τους χώρους δουλειάς, όπως: Αμεσα μέ
τρα προστασίας, δωρεάν μαζικά και επα
ναλαμβανόμενα τεστ για τον κορονοϊό, 
προσλήψεις μόνιμου προσωπικού σε σχο
λεία, νοσοκομεία, Κέντρα Υγείας κ.λπ. Πιο 
συγκεκριμένα:
• Σε συγκέντρωση στο Κρατικό Νοσο
κομείο Νίκαιας καλούν στις 8 π.μ. σω
ματεία και φορείς από Νίκαια - Ρέντη και 
Κορυδαλλό.
• Σωματεία του Πειραιά καλούν σε πα
ράσταση διαμαρτυρίας στις 10.30 π.μ. στη 
2η ΥΠΕ (θηβών 198, Αγ. Ιωάννης Ρέντη). 
• Στο Μενίδι, σωματεία, σύλλογοι γονέ
ων και πολιτιστικοί σύλλογοι καλούν σε συ

γκέντρωση στις 7 μ.μ. στην κεντρική πλα
τεία της πόλης.

Οπως αναφέρουν στο κάλεσμά τους οι 
φορείς από το Μενίδι, η πανδημία έφερε 
στην επιφάνεια τα ήδη πολύ σοβαρά και 
συσσωρευμένα προβλήματα που διαχρονι
κά αντιμετωπίζουν στην περιοχή, όπως με 
τα σχολικά κτίρια, τις ελλείψεις σε προσω
πικό, το υποστελεχωμένο Κέντρο Υγείας, 
το υποβαθμισμένο δίκτυο συγκοινωνιών.

Και σημειώνουν, θυμίζοντας προηγού
μενες κινητοποιήσεις, ότι «αν οι διάφορες 
κυβερνήσεις και δημοτικές αρχές είχαν α
κούσει την κραυγή αγωνίας και τα αιτήμα
τα Σωματείων - Συλλόγων και Φορέων του 
Μενιδίου, σήμερα εν μέσω πανδημίας θα 
ήμασταν σε πολύ καλύτερη θέση για την 
τήρηση των όποιων μέτρων προστασίας. 
Ας αφήσουν λοιπόν τις δικαιολογίες ότι 
"τώρα δεν προλαβαίνουμε" να πάρουμε 
όλα αυτά τα μέτρα, αξιοποιώντας το αδι
έξοδο όπου οι ίδιοι μας έφεραν».

Τα σωματεία του Πειραιά τονίζουν τις 
τεράστιες ελλείψεις στα δύο μεγάλα νο

σοκομεία της πόλης(Τζάνειο και «Μετα- 
ξά»), την ίδια στιγμή που η περιοχή βρίσκε
ται σε υψηλά επίπεδα μετάδοσης του κο- 
ρονοϊού. Επίσης υπογραμμίζουν ότι το Κέ
ντρο Υγείας στον πρώην Οίκο Ναύτου δεν 
αξιοποιείται στην πράξη ως δομή πρόλη
ψης, οι δομές του ΠΕΔΥ και των ΤΟΜΥ, 
όπου υπάρχουν, λειτουργούν μέχρι το α
πόγευμα και δεν μπορούν να γίνουν βασι
κές εξετάσεις, ενώ οι συμβεβλημένοι για
τροί του ΕΟΠΥΥ είναι μόλις 15.

Στον Κορυδαλλό, «για να μπορέσεις 
να κάνεις εξετάσεις ο μόνος δρόμος εί
ναι να πληρώσεις σε ιδιωτικές κλινικές. 
Υπάρχει μόνο ένας οικογενειακός για
τρός συμβεβλημένος με τον ΕΟΠΠΥ για 
80.000 κατοίκους», αναφέρουν τα σωμα
τεία της περιοχής. Για το δε Κρατικό Νο
σοκομείο Νίκαιας σημειώνεται ότι πα
ραμένει υποστελεχωμένο και χωρίς τον 
αναγκαίο εξοπλισμό. Στα σχολεία, τέ
λος, λόγω ελλείψεων επικρατούν απα
ράδεκτες συνθήκες, με 20 - 25 παιδιά 
να στοιβάζονται στις αίθουσες.
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1  Στη Βουλή οι ελλείψεις του ΕΚΑΒ στην Ηλεία
Πηγή: ΠΡΩΪΝΗ ΤΗΣ ΗΛΙΕΙΑΣ Σελ.: 8 Ημερομηνία

έκδοσης:
20-10-2020

Επιφάνεια: 563.91 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

Ερώτηση από 18 βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ με πρωτοβουλία Καλαματιανού,
μετά το αποκαλυπτικό ρεπορτάζ της Πρωινής

Στη Βουλή οι ελλείψεις 
του ΕΚΑΒ στην Ηλεία

Σ
τη Βουλή φέρνει η αξιωματική 
αντιπολίτευση το ζήτημα των 
σοβαρών ελλείψεων του ΕΚΑΒ 
Ηλείας, που είχε αποκαλΰψει με ρε

πορτάζ η «Πρωινή», καθώς χθες κα
τατέθηκε σχετική ερώτηση προς τον 
υπουργό Υγείας, από 18 βουλευτές 
του ΣΥΡΙΖΑ. Η πρωτοβουλία ανήκει 
προφανώς στον βουλευτής Ηλείας, 
Διονΰση Καλαματιανό, ο οποίος είναι 
ο πρώτος βουλευτής που υπογράφει 
την ερώτηση στο σχετικό έγγραφο.

Του Παναγιώτη Φωτεινόπουλου

Όπως επισημαίνεται στην ερώτηση, τα 
σημαντικά προβλήματα που αντιμετωπίζει 
το ΕΚΑΒ Δυτικής Ελλάδας, έχουν άμεσο- 
αντίκτυπο στο ΕΚΑΒ του νομού Ηλείας, 
διότι εν μέσω του δεύτερου κύματος κο- 
ρονοϊού πουανπμετωπίζει η χώρα, η κα
τάσταση γίνεται δραματική, καθώς, τα 
προβλήματα όλο καιδιογκώνονται. 
Σύμφωνα με όσα αναφέρουν οι βουλευ
τές, ο τομέας του ΕΚΑΒ στην Ηλεία από 
τον Σεπτέμβριο του 2019 εξυπηρετείται 
από το τηλεφωνικό κέντρο της Πάτρα, 
ενώ -όπως καταγγέλλεται-οι συνεννοήσεις 
γίνονται μέσω κινητού τηλεφώνου, καθώς 
δεν είναι δυνατή η επικοινωνία μέσω 
ασυρμάτουστην Ηλεία. Παράλληλα, επι
σημαίνουν πως η κατάργηση της απευ

θείας κλήσης του τριψήφιου 166 στο τη- 
λεφωνικόκέντρο του Πύργου έχει εξελιχ
θεί σε ανασταλτικό παράγοντα για την 
άμεση επικοινωνία και επέμβαση, ενώ οι 
διασώστες εκτελούν, συμπληρωματικά, 
χρέη τηλεφωνητή στο τηλεφωνικό κέντρο 
της Πάτρας.

Ταυτόχρονα στηλιτεύουν το γεγονός ότι 
δεν λειτουργεί κανένα από τα συνολικά έξι 
ασθενοφόροα που διαθέτει η Ηλεία, με

αποτέλεσμα οι ανάγκες του νομού να κα
λύπτονται από ασθενοφόρα που έχουν- 
παραχωρηθεί από τον τομέα ιης Πάτρας. 
Αυτή τη στιγμή εξυπηρετείται με μόλις 
τρία ασθενοφόρα ημερησίως, δύο από τα 
οποία βρίσκονται σε συνεχή κίνησηπρος 
τα νοσοκομεία της Πάτρας εξαιτίας ελλεί
ψεων ιατρικών ειδικοτήτων, στα νοσοκο
μεία της περιοχής μας.Επομένως, γίνεται 
αντιληπτό ότι ο αριθμός των ασθενοφό
ρων είναι εξαιρετικά μικρός,για να καλύ

ψει επαρκώς τις απαιτήσεις του νομού. 
Παράλληλα, ερωτηματικά εγείρονται κα- 
τάπόσο γίνεται ορθή συντήρηση στα 
ασθενοφόρα, που αυτή τη στιγμή επιχει
ρούν», υπογραμμίζουν οι ερωτώντες βου
λευτές και, επικαλούμενοι τις δηλώσεις 
του προέδρου της ΠΟΕΔΗΝ, κ. Γιαννά- 
κου για «τραγική κατάσταση» λόγω των 
οκτώ κρουσμάτων κορονοϊού σε διασώ- 
στες του ΕΚΑΒ στην Αχαΐα και στην Αι- 
τωλοκαρνανία, τονίζουν ότι το πλήρωμα 
δυσκολεύεται να επιτελέσει το έργο τού
την απαραίτητη επάρκεια.
Για τον λόγο αυτό ζητούν την επισκευή 
των παροπλισμένων ασθενοφόρων, την 
πρόσληψη επιπλέον διασωστών και την 
πλήρη κάλυψή τους με υγειονομικό υλικό, 
για εργάζονται απρόσκοπτα και αποτελε
σματικά.
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1  ΧΑΡΑΣ ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ
Πηγή: ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΣ ΤΗΣ

ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ
Σελ.: 2 Ημερομηνία

έκδοσης:
20-10-2020

Επιφάνεια: 44.04 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

ΧΑΡΑΣ ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ
^ Την παράταση των συμβάσεων όλου του 
Ψ επικουρικού προσωπικού, που είχε ενερ
γές συμβάσεις έως τα τέλη Σεπτεμβρίου, δια- 
βεβαιώνει το υπουργείο Υγείας. Πηγές του 
υπουργείου Υγείας διασαφηνίζουν απαντών
τας στην Π ΟΕΔΗ Ν ότι με τη ρύθμιση λόγω παν
δημίας καλύπτονται όλοι όσοι από το επικου
ρικό προσωπικό των Νοσοκομείων είχαν 
ενεργές συμβάσεις μέχρι τις 30 Σεπτεμβρίου 
και πλέον λαμβάνουν αναδρομική παράταση 
από τη λήξη τους έως 30 Οκτωβρίου του 
2021.
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1  Ηλεκτροσόκ! 667 νέα κρούσμα
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 22-23 Ημερομηνία

έκδοσης:
21-10-2020

Επιφάνεια: 1984.42 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

Ηλεκτροσόκ! 667 νέα κρούσμα
■ Εκτακτη σύσκεψη στο 

Μαξίμουγια την 
κρίσιμη κατάσταση σε 
Αττική, Θεσσαλονίκη

Τ
ο ένα μετά το άλλο σπάνε τα αρ
νητικά ρεκόρ στη χώρα, με τον 
Εθνικό Οργανισμό Δημόσι
ας Υγείας να ανακοινώνει 667 
κρούσματα κορονοϊού, αριθμός 
που αποτελεί την υψηλότερη καταγραφή 
από την έναρξη της πανδημίας στη χώρα!

Κρίσιμη παραμένει η κατάσταση στην 
Αττική, στην οποία εντοπίστηκαν 250 κρού
σματα, ωστόσο το επιδημιολογικό φορτίο 
στο λεκανοπέδιο φαίνεται να είναι σταθε
ρό, σύμφωνα με τους ειδικούς.

Το επίκεντρο της πανδημίας έχει μετα
φερθεί, πλέον, σε περιοχές της βόρειας Ελ
λάδας, με τη Θεσσαλονίκη να καταγράφει 
125 νέες μολύνσεις. Ηδη έχει σημάνει συ
ναγερμός και βρίσκονται επί τάπητος μέτρα 
όπως η υποχρεωυκή μάσκα σε όλους τους 
χώρους. Εκτός από την «κόκκινη» και με 
τοπικό lockdown Κοζάνη, οι αρμόδιοι ρί
χνουν στοχευμένα ιδιαίτερο επιχειρησιακό 
βάρος σης περιοχές των Ιωαννΐνων, της Κα
στοριάς, της Θεσσαλονίκης και των Σερρών.

Από τα 667 νέα κρούσματα του νέου 
ιού στη χώρα, τα 88 συνδέονται με γνω
στές συρροές και τα 45 εντοπίστηκαν κατό
πιν ελέγχων σας πύλες εισόδου της χώρας. 
0 συνολικός αριθμός των κρουσμάτων στη 
χώρα έφτασε τα 26.469, εκ των οποίων το 
55,6°/ο αφορά άνδρες. Αλλα 3.613 (13,6°/ο) 
θεωρούνται σχετιζόμενα με ταξίδι από το 
εξωτερικό και 10.539 (39,8%) είναι σχεπ- 
ζόμενα με ήδη γνωστό κρούσμα.

Η διάμεση ηλικία των 87 διασωληνωμέ- 
νων είναι τα 66 έτη. Από αυτούς, οι 27 (31%) 
είναι γυναίκες και το 93,1% έχει υποκείμε
νο νόσημα ή είναι ηλικιωμένοι 70 ετών και 
άνω. Στο μεταξύ 260 ασθενείς έχουν εξέλ- 
θει από πς ΜΕΘ. Οι οκτώ νέοι καταγεγραμ- 
μένοι θάνατοι ανεβάζουν τη «μαύρη» λίστα 
στους 528 νεκρούς συνολικά από την έναρ
ξη της πανδημίας στη χώρα. Αϊτό τους θα- 
νόντες, 199 (37,7%) ήταν γυναίκες, με δι
άμεση ηλικία τα 79 έτη, ενώ το 96,2% είχε 
κάποιο υποκείμενο νόσημα ή και ηλικία 70 
ετών και άνω.

Εκτακτη σύσκεψη στο Μαξίμου, η 
οποία βρισκόταν σε εξέλιξη έως αργά χθες 
το βράδυ, συγκάλεσε ο πρωθυπουργός Κυ
ριάκος Μητσοτάκης μετά το σοκ με τα 667 
νέα κρούσματα. Αντικείμενο της σύσκε
ψης, στην οποία συμμετείχαν οι Βασίλης 
Κικίλιας, Νίκος Χαρδαλιάς, Σωτήρης Τσιό- 
δρας και Παναγιώτης Αρκουμανέας, δεν εί
ναι άλλο από την πορεία που καταγράφει ο 
κορονοϊός και το πώς θα περιοριστεί η δι- 
ασπορά του. Μάλιστα, πολλοί ήταν εκείνοι 
που υποστήριζαν, χθες, ότι ίσως βρισκόμα
στε ένα βήμα από το lockdown σε τοπικό 
επίπεδο, τόσο στην Αθήνα όσο και στη Θεσ
σαλονίκη.

"-isasssir^ονμανέαςπαρ » ναν χθες οε πολίτες

ΕΝΑ ΠΡΩΤΟΦΑΝΕΣ περιστατικό κατάχρη
σης εξουσίας διαδραματίστηκε στο προ
αύλιο του δικαστικού μεγάρου Πειραιά, με 
πρωταγωνιστή έναν αστυνομικό ο οποίος 
ξεπέρασε κάθε έννοια τυπολατρίας συλ- 
λαμβάνοντας σαν κοινό κακοποιό έναν δι
κηγόρο επειδή κατέβασε τη μάσκα του για 
να φάει ένα κρουασάν ώστε να λάβει μετά 
τη φαρμακευτική του αγωγή!

Το απίστευτο επεισόδιο που φέρνει στο 
φως της δημοσιότητας η «δημοκρατία» εί
χε ως θύμα τον δικηγόρο Σπύρο Φόρτη, ο 
οποίος διασύρθηκε μπροστά στους συνα
δέλφους του έξω από την αίθουσα του Εφε- 
τείου Κακουργημάτων, όπου περίμενε να 
εκφωνηθεί υπόθεση εντολέα του, και μά
λιστα έμεινε επί επτά ολόκληρες ώρες κρα
τούμενος στο Αστυνομικό Τμήμα Πειραιά!

«Η Ενωσή μας καταγγέλλει την επιλο
γή των οργάνων της τάξεως να τον σύρουν 
δέσμιο με χειροπέδες ενώπιον πολλών συ-

Συνέλαβαν 
δικηγόρο που 

έβγαλε τη μάσκα 
για να φάει

ναδέλφων και πολιτών στη Γενική Αστυνο
μική Διεύθυνση Πειραιά, την κράτησή του 
επί επτά ώρες, ενώ είναι εφικτή και υπο
χρεωτική η άμεση επικοινωνία με εισαγ
γελέα -έστω και ταλεφωνική- και η ενημέ
ρωσή του ότι κρατείται δικηγόρος, για τον 
οποίο δεν ισχύει η διαδικασία του αυτοφώ
ρου επί πλημμελήματι» καταγγέλλει η Ενω
ση Ποινικολόγων και Μαχόμενων Δικηγό
ρων. 0 δικηγόρος, ο οποίος έχει υποβαλει 
μήνυση κατά του αστυνομικού, υποστηρί
ζει όπ τον συνέλαβε παρόλο που δήλωσε τη

δικηγορική του ιδιότητα και ότι έπρεπε να 
φάει κάτι για να πάρει φάρμακο. «Η Ενω
σή μας, εάν ευσταθούν τα πραγματικά πε
ριστατικά που έθεσε υπ’ όψιν μας ο συνά
δελφος, τα οποία δεν έχουμε λόγο να θεω
ρήσουμε αβάσιμα, θεωρεί τη σύλληψή του 
μέσα στον χώρο εργασίας του πράξη πα
ράνομη και προσβλητική. 0 συνάδελφος 
θεωρεί ότι το αδίκημα της απείθειας που 
του απεδόθη “εφευρέθηκε” προκειμένου 
να “παραδειγματιστούν” όλοι οι υπόλοιποι 
να φορούν τη μάσκα, αφού συνελήφθη για 
την ίδια αιτία δικηγόρος. Σύμφωνα με την 
ΚΥΑ που ορίζει ως υποχρεωτική τη χρήση 
μάσκας εντός του μεγάρου των δικαστη
ρίων (αρχική φερόμενη ως παράβαση του 
συναδέλφου) που προκάλεσε και την ανα- 
φερόμενη από τον αστυνομικό απείθεια, η 
παραβίαση της διατάξεως αυτής επισύρει 
μόνο το διοικητικό πρόστιμο των 150 ευ
ρώ» αναφέρει η Ενωση.
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1  Ηλεκτροσόκ! 667 νέα κρούσμα
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 22-23 Ημερομηνία

έκδοσης:
21-10-2020

τα και οκτώ θάνατοι σε 24
Εξι νοσούντεε 
βρέθηκαν στα 
τεστ στο μετρά
■" Στον σταθμό του με- 

τρό στο Σύνταγμα, 
όπου κλιμάκια του ΕΟΔΥ 
έκαναν δωρεάν rapid 
tests στους πολίτες, βρέ
θηκε ο υπουργός Υγείας 
Βασίλης Κικίλιας, συνο- 
δευόμενος από τον πρόε
δρο του ΕΟΔΥ Παναγιώτη 
Αρκουμανέα.

Μάλιστα, έξι άτομα που 
έκαναν το rapid test για τον 
ιό βρέθηκαν θετικά. Οπως 
δήλωσε ο κ. Κικίλιας, οι πο
λίτες έχουν τη δυνατότη
τα να κάνουν τεστ και στη 
συνέχεια, μόλις βγουν τα 
αποτελέσματα της εξέτα
σης, να ενημερωθούν με 
γραπτό μήνυμα στο κινητό 
τους για το αν είναι θετικοί 
ή όχι στον κορονοϊό.

«Γνωρίζετε ότι ένα με
γάλο θέμα παγκοσμίως εί
ναι πόσοι πολίτες εν μέ
σω Covid χρησιμοποιούν 
τα μέσα μαζικής μεταφο
ράς. Οπότε είναι σημαντι
κό, για επιστημονικούς λό
γους και για λόγους δημό
σιας υγείας, να ξέρουμε 
ποια είναι τα ποσοστά αρ
νητικών και θετικών δειγ
μάτων. Τα κλιμάκια διεξά
γουν το test, το αποτέλε
σμα έρχεται με μήνυμα 
στο κινητό των πολιτών 
και εμείς μπορούμε να κα
ταχωρούμε στη βάση μας 
τα δεδομένα» δήλωσε ο 
υπουργός Υγείας.

Γώγοβ: Μεγάλο πρόβλημα ons ΜΕΘ
ΓΙΑ ΑΚΟΜΑ μία φορά ο καθηγητής 
και μέλος της υγειονομικής επιτροπής 
του υπουργείου Υγείας Χαράλαμπος 
Γώγος, μιλώντας στον Σκάι, προειδο
ποίησε ότι υπάρχει μεγάλο πρόβλημα 
με τους ασθενείς που νοσηλεύονται 
στις ΜΕΘ της χώρας με κορονοϊό, ενώ 
σχολίασε τους 11 θανάτους που κατα- 
γράφηκαν στη χώρα μέσα σε μόλις 24 
ώρες τη Δευτέρα, μια καταγραφή που 
θεωρείται υψηλή.

Αυξημένοι θάνατοι
«Υπάρχει ένας αυξημένος αριθμός θα
νάτων που μας απασχολεί» τόνισε ο 
κ. Γώγος και συνέχισε τονίζοντας ότι 
ο μέσος όρος ηλικίας των νοσούντων 
πέφτει κάθε μέρα και περισσότερο, 
ενώ χαμηλώνει και ο μέσος όρος ηλι

κίας όσων νοσηλεύονται στις Μονάδες 
Εντατικής Θεραπείας.

0 καθηγητής εξήγησε ότι ένα 40% 
των νοσηλευομένων στις ΜΕΘ είναι 
κάτω από 60 ετών και ορισμένοι δεν 
έχουν προβλήματα υγείας. Επίσης, 
έκανε λόγο για το νόημα των «οριζό
ντιων» μέτρων, σχολιάζοντας πως οι 
περιορισμοί και τα τοπικά lockdowns 
οδηγούν τον κόσμο στις διπλανές πε
ριοχές, γεγονός το οποίο δεν αποτελεί 
λύση. Οπως υποστήριξε, γι’ αυτόν τον 
λόγο χρειάζεται η «οριζόντια» τήρηση 
των μέτρων. Τέλος, ο κ. Γώγος τόντσε 
ότι είναι απαραίτητο να τηρούνται οι 
αποστάσεις, όπως και η χρήση της μά
σκας σε όλους τους χώρους, ανεξαρτή
τως αν μια περιοχή είναι στο «κόκκινο» 
ή στο «πράσινο».

Θεπκοι δύο φοιτητέβ που 
διέμεναν σε εστιε» του ΑΙ10
ΟΛΟ ΚΑΙ πιο ανησυχητική αύξηση των κρουσμάτων πα- 
ρατηρείται στη Θεσσαλονίκη, στην οποία διαγνώστηκαν 
θετικοί στον κορονοϊό δύο φοιτητές του Αριστοτέλειου Πα
νεπιστημίου, οι οποίοι μένουν σης φοιτητικές εστίες, στην 
περιοχή των 40 Εκκλησιών.

Σύμφωνα με τον αντιπρύτανη Φοιτητικής Μέριμνας, 
καθηγητή Δημήτρη Κωβαίο, από τη στιγμή που επιβεβαι
ώθηκαν τα κρούσματα έχει γίνει απολύμανση των χώρων, 
έχει αρχίσει ήδη η ιχνηλάτηση των επαφών των δύο φοι
τητών, ενώ κλιμάκιο του ΕΟΔΥ θα διενεργήσει ελέγχους 
στους φοιτητές που διαμένουν σης εστίες.

Ωρες αγωνίας περνούν 23 μαθητές από τη Γαλλία, οι 
οποίοι φιλοξενούνται σε ξενοδοχείο καραντίνας στην Ατ
τική, μετά την επιβεβαίωση ότι η καθηγήτρια που τους συ
νόδευε στο ταξίδι τους στην Ελλάδα βρέθηκε θετική στον 
κορονοϊό. Η Γαλλίδα και οι μαθητές της είχαν υποβλη
θεί σε τεστ μόλις έφτασαν 
στο αεροδρόμιο «Ελ. Βεντζέ- 
λος». Ομως, ώσπου να ανα
κοινωθούν τα αποτελέσμα
τα, συνέχισαν το ταξίδι τους 
και όταν έφτασαν στον πρώ
το προορισμό τους, που ήταν 
η Σαντορίνη, ήρθε η ενημέ
ρωση ότι η καθηγήτρια νο
σούσε από τον ιό. Αμεσα δό
θηκαν οδηγίες για την επιστροφή του γκρουπ στον Πει
ραιά. Το πλοίο «Blues Star Delos» που τους μετέφερε έφτα
σε στο λιμάνι στις 11.30 τη νύχτα της Δευτέρας. Εκεί, τους 
περίμενε κλιμάκιο του ΕΟΔΥ για τη μεταφορά τους στο ξε
νοδοχείο, ενώ θα διενεργηθούν και τα απαραίτητα τεστ 
στους μαθητές.

Ανησυχία στη Φθιώτιδα
Ανησυχία από τις νέες περιπτώσεις του ιού επικρατεί και 
στη Φθιώτιδα. Σύμφωνα με τοπικά μέσα, θετικοί έχουν δι- 
αγνωστεί ένας 49χρονος υπάλληλος σε μεγάλη βιομηχα- 
τάα της περιοχής καθώς και ένας 46χρονος στρατιωτικός 
που υπηρετεί σε μονάδα της Λαμίας. Πηγές αναφέρουν 
ότι ο στρατιωτικός είχε άδεια τις τελευταίες δέκα ημέρες, 
ωστόσο προληπτικά θα γίνουν απολυμάνσεις στους χώ
ρους όπου κινούνταν. Επίσης, σε καραντίνα έχει μπει ένας 
ειδικευόμενος γιατρός του Γεντκού Νοσοκομείου Λαμίας 
καθώς βρέθηκε να νοσεί από τον ιό, ύστερα από τεστ που 
έκανε όταν επέστρεφε από άδεια.

Στο μεταξύ, σήμανε συναγερμός και στη Λιβαδειά, 
όπου εντοπίστηκαν 18 κρούσματα κορονοϊού σε ένα εκ
κοκκιστήριο! Σύμφωνα με το LamiaReport, η ιχνηλάτηση 
των επαφών των νέων κρουσμάτων έχει αρχίσει, ωστό
σο η διαδικασία δεν είναι καθόλου εύκολη, καθώς αφορά 
πολλές δεκάδες πολιτών. Κι αυτό, γιατί, εκτός από συγγε
νείς και φίλους, υπάρχουν και οι παραγωγοί που ήρθαν σε 
επαφή με τους εργαζομένους αυτή την περίοδο.

Θυμίζουμε ότι η εξέλιξη με επιβεβαιωμένα κρούσμα
τα στην περιοχή της Λιβαδειάς τις προηγούμενες ημέ
ρες είχε οδηγήσει στο κλείσιμο τμημάτων από τρεις σχο
λικές μονάδες.

Τέλος, δεύτερο κρούσμα σε εκπαιδευτικό εντοπίστη
κε στο 28ο Δημοτικό σχολείο του Ηρακλείου. Οπως προέ- 
κυψε, είχε έρθει σε επαφή με μια συνάδελφό της, η οποία 
ήταν η πρώτη που νόσησε από τον ιό στο συγκεκριμένο 
σχολείο.

Παράλληλα, δεύτερο κρούσμα καταγράφηκε στους 
κόλπους της Πυροσβεστικής, στην Κρήτη. Το πρώτο είχε 
βρεθεί στα Χανιά και το δεύτερο στο Ρέθυμνο. 0 πυροσβέ
στης, σύμφωνα με τα τοπικά μέσα, φαίνεται πως είχε έρθει 
σε επαφή με άλλο επιβεβαιωμένο κρούσμα.

Σε καραντίνα 23 
Γάλλοι μαθητές, 
18 κρούσματα 

σε εκκοκκιστήριο 
στη Λιβαδειά

ώρε$
Υπόνοιεβ ότι 

κρύβουν 
κρούσματα 
στο ΑΧΕΠΑ
ΤΗΝ ΩΡΑ που ο κορονοϊός «βρά
ζει» στη Θεσσαλονίκη και η πόλη 
είναι ένα βήμα προτού τεθεί σε 
κατάσταση πορτοκαλί συναγερ
μού, η μία μετά την άλλη «σκά- 
νε» οι υγειονομικές «βόμβες» του 
ιού χειροτερεύοντας ακόμη πε
ρισσότερο την κατάσταση.

0 νέος συναγερμός σήμανε 
αυτή τη φορά στο Νοσοκομείο 
ΑΧΕΠΑ, στο οποίο, σύμφωνα 
με την ΠΟΕΔΗΝ, είχαν εντοπι
στεί έως χθες περισσότερα από 
10 κρούσματα σε ιατρικό, νο
σηλευτικό και διοικητικό προ
σωπικό. Μάλιστα, η ομοσπον
δία τονίζει ότι η διασπορά είναι 
ακόμα μεγαλύτερη και ότι τα 10 
κρούσματα είναι ένας «μετριο
παθής αριθμός». Η εξέλιξη θο
ρύβησε και το υπόλοιπο προσω
πικό του νοσοκομείου, με αποτέ
λεσμα στους δειγματοληπτικούς 
ελέγχους που έγιναν να σχημα- 
η'ζονται ουρές και όλοι να περι
μένουν με αγωνία τα αποτελέ
σματα.

Αν και μέχρι στιγμής δεν 
έχει διαπιστωθεί αν η διασπο- 
ρά προήλθε από το νοσοκομείο, 
ο πρόεδρος των εργαζομένων 
στο ΑΧΕΠΑ Μπάμπης Κοροξε- 
νός εκτίμησε, μιλώντας σε τοπικά 
μέσα ενημέρωσης, ότι «το πιθα
νότερο είναι τα θετικά κρούσμα
τα να έχουν έρθει απέξω». Μάλι
στα, πρόσθεσε ότι αν ισχύει αυ
τό, ο ιός μεταδόθηκε πολύ εύ
κολα στο προσωπικό, καθώς οι 
χώροι στο νοσοκομείο είναι στε
νοί και δεν είναι εφικτή η τήρη
ση των αποστάσεων.

Αξίζει να αναφερθεί ότι, 
εξαιτίας της βεβαρημένης κα
τάστασης στη Θεσσαλονίκη, αύ
ριο θα μεταβεί εκεί ο υφυπουρ
γός Πολιτικής Προστασίας Νίκος 
Χαρδαλιάς και θα έχει συνάντη
ση με τους αρμόδιους φορείς. 
Υπενθυμίζεται ότι το απόγευ
μα της Δευτέρας έγινε τηλεδιά
σκεψη υπό τον πρωθυπουργό 
με τους τοπικούς φορείς της πό
λης, στην οποία παρουσιάστη
καν τα επιδημιολογικά δεδομέ
να. Εντονο προβληματισμό προ- 
κάλεσε ο μικρός μέσος όρος ηλι
κίας των κρουσμάτων, που είναι 
τα 33 έτη, ενώ τονίστηκε η ανά
γκη να περιοριστεί η εικόνα χα
λάρωσης που παρατηρείται.
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Εκτακτη σύσκεψη στο Μαξίμου

Θέμα ωρών η Θεσσαλονίκη να «αναβαθμιστεί» 
στις περιοχές με πορτοκαλί επίπεδο κινδύνου
ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗ
► Του ΝΙΚΟΥ ΦΟΤΟΠΟΥΛΟΥ

ΕΡΧΟΝΤΑΙ... ΧΡΥΣΟΧΟΪΛΗΣ - Χαρδαλιάς και 
«πορτοκαλί» συναγερμός στη Θεσσαλονίκη. 
Την ώρα που τα σχολεία λειτουργούν κανο
νικά, τα αστικά και υπεραστικά λεωφορεία 
κινούνται σε κατάσταση κονσερβοποιημένης 
σαρδέλας, ενώ τα νοσοκομεία δυσκολεύονται 
πια να ανταποκριθούν στις αυξημένες απαι
τήσεις της υγειονομικής κρίσης, ο υφυπουρ
γός πολιτικής προστασίας προχωρά σε μια 
ακόμη επικοινωνιακού τύπου επίσκεψη στη 
Θεσσαλονίκη, πιθανότατα αύριο, για να μας 
κουνήσει το δάχτυλο στο γνωστό του δασκα
λίστικο ύφος και να μας επαναλάβει αυστηρά 
τα περί «ατομικής ευθύνης». Σήμερα στη Γε
νική Αστυνομική Διεύθυνση Θεσσαλονίκης 
θα βρίσκεται ο υπουργός Προστασίας του 
Πολίτη, Μιχάλης Χρυσοχοΐδης, για τα μέτρα 
αστυνόμευσης που θα επιβληθούν και στις 10 
το πρωί θα κάνει δηλώσεις.

Οπως φαίνεται, λοιπόν, είναι θέμα ωρών 
η ανακοίνωση από τη Γενική Γραμματεία Πο
λιτικής Προστασίας πως η Θεσσαλονίκη θα 
«αναβαθμιστεί» στις περιοχές με πορτοκαλί 
επίπεδο κινδύνου. Προς τούτο, συνεδρίασε 
χθες υπό την προεδρία του περιφερειάρχη 
Απόστολου Τζιτζικώστα η Ειδική Ομάδα Δι
αχείρισης Κρίσης της Περιφέρειας. Στη σύ
σκεψη αποφασίστηκε η λήψη σειράς μέτρων 
προστασίας των εργαζομένων και των συναλ
λασσόμενων σε όλα τα κτίρια της Περιφέρειας 
και στις επτά Περιφερειακές Ενότητες, ενώ ο 
περιφερειάρχης έθεσε τις αρμόδιες υπηρεσίες 
σε αυξημένη επιφυλακή και ετοιμότητα ενό- 
ψει της αναμενόμενης εισόδου της περιοχής 
στο Επίπεδο 3 («Πορτοκαλί»),

Χρυσοχοΐδης - Χαρδαλιάς 
φτάνουν στην πόλη με «άγριες» 

διαθέσεις, ενώ στο νοσοκομείο ΑΧΕΠΑ, 
που είναι κέντρο αναφοράς του 
κορονοΐού, εντοπίστηκαν χθες εννέα 
κρούσματα σε εργαζόμενους

Είναι αλήθεια πως η κατάσταση στη Θεσ
σαλονίκη τις τελευταίες ημέρες επιδεινώνεται, 
όμως εξίσου αληθινό είναι το έλλειμμα όχι της 
ατομικής, αλλά της κρατικής ευθύνης...

Στο νοσοκομείο ΑΧΕΠΑ, που είναι κέντρο 
αναφοράς του κορονοΐού, εντοπίστηκαν χθες 
εννέα κρούσματα σε εργαζόμενους. Η είδηση 
έγινε γνωστή, ωστόσο, από ανακοίνωση της 
ΠΟΕΔΗΝ κι όχι από τη διοίκηση του ιδρύμα
τος ούτε από άλλον κρατικό φορέα, οι οποίοι 
αργότερα απλώς επιβεβαίωναν. Οι άνθρωποι 
τέθηκαν σε καραντίνα και σύμφωνα με πλη
ροφορίες είναι καλά στην υγεία τους χωρίς 
να διατρέχουν κάποιον κίνδυνο. Η διοίκηση 
του νοσοκομείου ενημέρωσε για την εξέλι
ξη το υπουργείο Υγείας, το οποίο απέστειλε 
κλιμάκια του ΕΟΔΥ για τη διενέργεια τεστ στο 
προσωπικό του ΑΧΕΠΑ, περίπου 1.700 άτομα 
δηλαδή. Επίσης, έγινε γνωστό ότι βρέθηκε 
θετική μια νοσηλεύτρια της Καρδιολογικής 
Κλινικής στο Νοσοκομείο Παπανικολάου και 
δεύτερη στο «Ιπποκράτειο».

Στο μεταξύ, τσιμουδιά και κανένα επιπλέον 
μέτρο, πέρα από τη χρήση μάσκας, δεν φαίνε
ται να λαμβάνεται για τους επίσης εξαιρετικά 
προβληματικούς χώρους των σχολείων και 
των συγκοινωνιών, ειδικά δε της Θεσσαλο
νίκης με τα γνωστά προβλήματα έλλειψης 
αστικών λεωφορείων. Ακόμη κι αν η πληρό

τητα στα λεωφορεία του ΟΑΣΘ περιοριστεί 
στο 50% από 65% που είναι σήμερα, αυτό 
φαίνεται πρακτικώς αδύνατο να συμβεί. Κα
θημερινά κυκλοφορούν στο διαδίκτυο και 
στα μέσα κοινωνικής δικτύωσης φωτογραφί
ες που δείχνουν ασφυκτικά γεμάτα τα ελάχι
στα πλέον λεωφορεία του ΟΑΣΘ, ακόμη όμως 
και εκείνα του ΚΤΕΛ που εκτελούν υπεραστι
κά δρομολόγια (π.χ. προς Χαλκιδική).

Σύμφωνα με τον γενικό διευθυντή του ΟΑ
ΣΘ, Γιάννη Ρετζεπέρη, γενικότερα τα μέτρα 
τηρούνται «με τις υπερβάσεις να παρατηρού
νται στις ώρες αιχμής»... Σε αυτό να προστε
θεί ότι ο έλεγχος τήρησης των μέτρων είναι 
ευθύνη της ΕΛ.ΑΣ., ενώ οι οδηγοί των λεω
φορείων έχουν απλώς δικαίωμα να κάνουν 
μόνο συστάσεις.

Μπάχαλο επικρατεί και στα σχολεία, όπου 
τα παιδιά συνωστίζονται ανά 25άδες στις 
τάξεις. Σε σχολικό συγκρότημα της Θεσσα
λονίκης, στην περιοχή της Γιαννιτσών, όπως 
καταγγέλθηκε στην ΕΦΣΥΝ, στεγάζονται στο 
ίδιο κτίριο με κοινή αυλή και γυμναστήριο, 
Νηπιαγωγείο, Δημοτικό, Γυμνάσιο και ειδικό 
νηπιαγωγείο και δημοτικό. Πρόσφατα πέντε 
εκπαιδευτικοί βρέθηκαν θετικοί σε κορονοϊό, 
με αποτέλεσμα να κλείσει μια τάξη του Δημο
τικού και το ειδικό Δημοτικό. Παρ’ όλα αυτά, 
οι υπόλοιποι δάσκαλοι και μαθητές μοιρά
ζονταν από την επόμενη κιόλας μέρα τους 
ίδιους ακριβώς χώρους όπου κινούνταν και οι 
ασθενείς. Επίσης, δεν τέθηκαν σε καραντίνα 
όσοι είχαν έρθει σε επαφή με τα κρούσματα. 
Κι ακόμη, αδέλφια των παιδιών που νόσησαν 
πηγαίνουν κανονικά στο σχολείο, όπως και 
μια μητέρα παιδιού που νόσησε, η οποία ερ
γάζεται ως σχολική τροχονόμος...

Η επιδπμική αύξπσπ
καθοδπγείται από ιπν 
πλικιακή ομάδα των 18-39 
σε ποσοστό 60%-70% 
περισσότερο από 
το αναμενόμενο 
• ΟΝ. Χαρδαλιάς 
απογείωσε (ξανά) 
τπν ατομική ευθύνπ, 
επαναφέροντας στο 
προσκήνιο τον μπαμπούλα 
του λοκντάουν

► Tns ΝΤΑΝΙΒΕΡΓΟΥ

κτινάχθηκε χθες η ημερήσια κατα
γραφή των γνωστών κρουσμάτων 
του ιού της πανδημίας στη χώρα 
μας κατά 50% σε σχέση με τον μέσο 
όρο της τελευταίας εβδομάδας, κα
ταγράφοντας νέο αρνητικό ρεκόρ 
667 κρουσμάτων από την αρχή 
της πανδημίας. Από τον μέσο όρο 
των 451,8 διαγνώσεων ανά ημέρα 
(13-19 Οκτωβρίου) βρεθήκαμε πολύ 
πάνω από τα 600 κρούσματα εν μιά 
νυκτί σε μια συνθήκη «απόλυτης 
επαγρύπνησης, απόλυτου συνα
γερμού», όπως την περιέγραψε ο 
υφυπουργός Πολιτικής Προστασί
ας Νίκος Χαρδαλιάς, με τον πρω
θυπουργό να συγκαλεί έκτακτη 
σύσκεψη αργά χθες το βράδυ στο 
Μαξίμου.

Την ίδια ώρα οι απώλειες έχουν 
ανέλθει σε 7-8 ανά ημέρα, ενώ ο 
αριθμός των διασωληνωμένων 
ασθενών, το κρίσιμο σημείο πίεσης 
του συστήματος Υγείας, διατηρείται 
σε σχετικά υψηλά επίπεδα πάνω 
από 80, επισήμανε ο εκπρόσωπος 
του υπουργείου Υγείας για τον νέο 
κορονοϊό Γκίκας Μαγιορκίνης.

Η Αττική παραμένει ευάλωτη 
μετρώντας 250 γνωστά κρούσμα
τα εντός των ορίων της χθες, που 
όμως αναλογούν μόνο στο 37,4% 
των συνολικών καταγραφών, αφού 
ο ιός κινείται δυναμικά και σε άλ
λες περιοχές πλέον εκτός από την 
Κοζάνη: Ιωάννινα, Θεσσαλονίκη, 
Καστοριά, Βοιωτία και Σέρρες. 
Η πρώτη περιφέρεια της χώρας, 
που αντιμετωπίζει το μεγαλύτερο 
πρόβλημα στον κεντρικό της τομέα 
όπου εντοπίζονται τα περισσότερα 
κρούσματα, παραμένει σε «κρίσιμα 
σταθερή κατάσταση, εύθραυστη, 
άρα ακόμα επικίνδυνη», σύμφωνα 
με τον Ν. Χαρδαλιά.

Δύο παραμέτρους ανέδειξε χθες
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μετά την έκρηξη κρουσμάτων
Κλειστά 25 σχολεία και περισσότερα 
από 200 τμήματα Αόγω του κορονοϊού

ΠΕΡΙΣΣΟΤΕΡΑ ΑΠΟ 200 σχολικά τμήματα και πάνω από 25 σχολικές μονάδες 
σε όλη τη χώρα βρίσκονταν χθες σε αναστολή λειτουργίας λόγω της εμφάνισης 
κρουσμάτων κορονοϊού. Σύμφωνα με την υπουργό Παιδείας, Νίκη Κεραμέως, 
που απάντησε σε σχετική ερώτηση του ΣΥΡΙΖΑ, τα κρούσματα αφορούν το 0,2% 
ώς 0,3% των σχολείων της χώρας και τους αποδίδεται εξωσχολική προέλευση 
από τον κοινωνικό περίγυρο των μαθητών. Μάλιστα, αιτιολόγησε τα συγκε
κριμένα «κλεισίματα» σχολείων και τμημάτων ως τήρηση των πρωτοκόλλων 
του ΕΟΔΥ. Κατά τη Νίκη Κεραμέως, η οποία επικαλείται πρόσφατη έκθεση του 
ΟΟΣΑ, δεν υπάρχει πρόβλημα με τον αριθμό μαθητών ανά τάξη, ενώ σχετικά 
με τα τμήματα 26,27 και 28 μαθητών επισημαίνει ότι αποτελούν το 3% πανελ
λαδικά... Την ώρα που μαθητές, εκπαιδευτικοί και γονείς ζητούν αυστηρότερα 
μέτρα προστασίας και ολιγομελή τμήματα, η κ. Κεραμέως υπόσχεται διαρκή 
επικαιροποίησή τους ενόψει χειμώνα, ενώ δεν παραλείπει να επιτεθεί στον 
ΣΥΡΙΖΑ, τον οποίο κατηγορεί ότι επενδύει στην καταστροφολογία. Μ.-Α.Κ.

*
Η υπουργός 
Παιδείας υπόσχεται 
επικαιροποίηση των 
μέτρων εάν απαιτηθεί, 
ενώ επικαλείται 
δεδομένα του ΟΟΣΑ 
που δεν υποδεικνύουν 
συνωστισμό

Δωρεάν rapid test του ΕΟΔΥ σε περισσότερους από 3.000 ποϋίτε$ στο Μετρό Συντάγματος
► Του ΜΙΧ.-ΑΓΓ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ

ΜΕ ΤΗΝ ΑΤΤΙΚΗ να βρίσκεται στο «βαθύ πορτοκαλί» μετά 
και τα χθεσινά 250 κρούσματα κορονοϊού, οι έλεγχοι του 
ΕΟΔΥ στις πλατείες και άλλα πολυσύχναστα και επιβαρυμέ
να επιδημιολογικά σημεία της Αθήνας, όπως το Σύνταγμα, 
το Μοναστηράκι, το Θησείο, ο Πειραιάς κ.α„ συνεχίζονται. 
Χθες το πρωί 16 κινητά κλιμάκια παρουσία του υπουργού 
Υγείας, Βασίλη Κικίλια, και του προέδρου του οργανισμού, 
Παναγιώτη Αρκουμανέα, βρέθηκαν στο κεντρικότερο σημείο 
της Αθήνας, την πλατεία Συντάγματος, πραγματοποιώντας 
δωρεάν rapid τεστ κορονοϊού σε όσους ενδιαφέρονταν, με 
μοναδική προϋπόθεσή την επίδειξη ταυτότητας, διαβατηρίου 
ή αριθμού ΑΜΚΑ.

Πραγματοποιήθηκαν περισσότερα από 3.000 τεστ, αήό 
τα οποία προέκυψαν 29 κρούσματα. Στα αρνητικά τεστ οι 
πολίτες ενημερώνονται με sms, ενώ στα θετικά καλούνται 
τηλεφωνικά και ενημερώνονται ποια διαδικασία πρέπει να 
ακολουθήσουν. Λόγω μάλιστα της μεγάλης συμμετοχής δό
θηκε δίωρη παράταση στη δράση.

Οι ουρές που σχηματίστηκαν ήταν σε κάποιες στιγμές αρ
κετά μεγάλες λόγω και της τήρησης των αποστάσεων ασφα

λείας, όμως η διαδικασία κυλούσε γρήγορα και χωρίς προβλή
ματα για τους συμμετέχοντες. Από τους πολλούς που έδειξαν 
ενδιαφέρον και ζήτησαν να υποβληθούν στο τεστ, οι περισ
σότεροι σημείωναν ότι η δράση πρέπει να επαναλαμβάνεται 
τακτικά. «Επρεπε τα τεστ να είναι δωρεάν για όλο τον κόσμο. 
Αμα το έκαναν εξ αρχής, δεν θα είχαμε τόσα κρούσματα», 
μας λέει ο Παναγιώτης, 40 ετών. Αρκετοί και οι τουρίστες που 
ρωτούσαν αν μπορούν να χρησιμοποιήσουν τα αποτελέσματα 
του τεστ για τις πτήσεις επιστροφής στις χώρες τους. Μια πα
ρέα Ισπανών φοιτητών του Erasmus που ταξίδεψε στη Νάξο 
έκανε το τεστ για να δει εάν όλα είναι καλά. Το χαίρονται που 
όλοι βγήκαν αρνητικοί και τραβάνε αναμνηστική σέλφι. «Στη 
Μαδρίτη τα πράγματα είναι πολύ χειρότερα, έχει lockdown σε 
αρκετές περιοχές», μας είπε η Ινμα, 22 ετών.

Δεν έλειψαν πάντως και οι αρνητές, με τον Στέφανο, 24

Πολλοί ζητούν να επαναληφθει η δράση.
Ο πρόεδρος του ΕΟΔΥ, Παναγιώτης 

Αρκουμανέας, κρούει τον κώδωνα εηισημαίνοντας 
ότι δεν χρειάζεται να φτάσει στο κόκκινο κάποια 
περιοχή για να τηρούνται τα μέτρα προστασίας

ετών, να μας λέει ότι «ο κορονοϊός είναι ένα ψέμα». Στη διάρ
κεια της συζήτησης για τους εκατοντάδες χιλιάδες θανάτους 
παγκοσμίως, μας «αποκάλυψε» ότι πεθαίνουν από άλλες 
αιτίες και γρίπη (!), κατονομάζοντας ως πηγή της πληροφο
ρίας ανάρτηση Γάλλου γιατρού στο facebook... Από την άλλη 
πλευρά, η Ελευθερία, 16 ετών, μαθήτρια της Β' Λυκείου, έκα
νε το τεστ γιατί σημειώθηκαν 3 κρούσματα στο σχολείο της, 
το 1 ο Πειραματικό Αθήνας: «Κάναμε 2 εβδομάδες κατάληψη 
σχετικά με τα μέτρα προστασίας, αλλά δεν άλλαξε κάτι. Πρέ
πει να έχει λιγότερα παιδιά ειδικά σε τόσο μικρές αίθουσες. 
Οσο μπορούμε πάντως τηρούμε τα μέτρα».

«Η προσέλευση είναι αρκετά μεγάλη και θα συνεχίσουμε 
να κάνουμε αυτούς τους ελέγχους, γιατί -όπως βλέπετε- σε 
όλη την Ευρώπη, σε όλο τον πλανήτη, υπάρχει αυξημένος 
αριθμός κρουσμάτων. Και στη χώρα μας τις τελευταίες μέρες 
βλέπουμε αυξημένο αριθμό κρουσμάτων», δήλωσε ο πρόε
δρος του ΕΟΔΥ Π. Αρκουμανέας. Οπως πρόσθεσε, θα πρέπει 
τις επόμενες εβδομάδες όλοι μας, «επειδή αναμένουμε και 
εμείς μια αύξηση των κρουσμάτων», να είμαστε προσεκτικοί 
και είναι πάρα πολύ βασικό να τηρούνται τα μέτρα. Ανέφερε, 
τέλος, πως δεν πρέπει να φτάσει μια περιοχή στο κόκκινο 
για να αρχίσουν οι πολίτες να συνειδητοποιούν ότι πρέπει 
να τηρούν τα μέτρα.

ο Γκίκας Μαγιορκίνης κάνοντας 
λόγο για «δυναμική αύξηση» την 
τελευταία εβδομάδα με «σαφή ηλι- 
κιακά και γεωγραφικά στοιχεία». 
Κατ’ αρχάς η επιδημική αύξηση 
καθοδηγείται από την ηλικιακή 
ομάδα των 18-39 σε ποσοστό 60- 
70% περισσότερο από το αναμε
νόμενο, με αύξηση 10-20% στη 
συμμετοχή της στην επιδημία τις 
τελευταίες ημέρες σε σχέση με τις 
προηγούμενες εβδομάδες, τόνισε. 
Το δεύτερο χαρακτηριστικό, εξή
γησε, είναι ότι υπάρχουν αρκετές 
εστίες μετάδοσης εκτός Αττικής 
οι οποίες μετρούν περισσότερο 
από το 50% των λοιμώξεων που 
καταγράφονται. Ενδεικτικά ανα
φέρθηκε στο αυξημένο επιδημι-

ολογικό φορτίο των περιφερειών 
της Βόρειας Ελλάδας, όπως είναι η 
Κοζάνη, η Θεσσαλονίκη, τα Ιωάν
νινα, οι Σέρρες, η Καστοριά, αλλά 
και η Βοιωτία. Αναλυτικότερα η 
Θεσσαλονίκη μετράει 652 ενεργά 
κρούσματα, τα Ιωάννινα 263 και η 
Καστοριά 124, ενώ και στις τρεις 
περιοχές παρατηρούνται αυξημέ
νοι επιδημιολογικοί πολλαπλασι
αστές, υψηλός αριθμός διάσπαρ
των χωροταξικά επιδημιολογικών 
ομάδων (clusters) και η αύξηση 
των κρουσμάτων δείχνει επιθετι
κή και άρα εξαιρετικά επικίνδυνη, 
σύμφωνα με τον υφυπουργό Πολι
τικής Προστασίας.

Από τις υπόλοιπες ηλικιακές 
ομάδες, ανέφερε ο εκπρόσωπος

του υπουργείου Υγείας, αυξημένη 
συμμετοχή στην επιδημική δυνα
μική φαίνεται να έχει τους τελευ
ταίους μήνες η ομάδα των 40-64 
με ποσοστό μέχρι και 30% πάνω 
από το αναμενόμενο.

Παρ’ όλα αυτά την τελευταία 
εβδομάδα φαίνεται να μειώνει το 
ποσοστό της συμμετοχής της στην 
επιδημία υπέρ της ηλικιακής ομά
δας των 18-39, ενώ οι υπόλοιπες 
ηλικιακές ομάδες εξακολουθούν 
να κατέχουν σχετικά χαμηλά επί
πεδα. Η ηλικιακή ομάδα 1-18 πα
ραμένει σε ποσοστό 40-50% χαμη
λότερο από το αναμενόμενο και η 
ηλικιακή ομάδα των 65+ βρίσκεται 
μεσοσταθμικά σε 40% χαμηλότερη 
συμμετοχή από την αναμενόμενη.

Με βάση την επιδημιολογική 
εικόνα της χώρας ο Γκ. Μαγιορ- 
κίνης απηύθυνε ειδική έκκληση 
στον νεαρό πληθυσμό 18-40 να 
προσέχει ιδιαίτερα, να χρησιμο
ποιεί τη μάσκα και να αποφεύγει 
τον συγχρωτισμό με άτομα που 
δεν ανήκουν στον στενό κοινω
νικό του κύκλο. «Αντιλαμβανό
μαστε την κόπωση που υπάρχει 
ύστερα από τόσους μήνες πανδη
μίας, ωστόσο η πράξη έχει δείξει 
ότι με μικρές σχετικά θυσίες θα 
μπορούσαμε να κάνουμε τη μεγά
λη διαφορά για την επιδημία και 
τους συνανθρώπους μας», είπε και 
σύστησε «μάσκες, αποστάσεις και 
αποφυγή συγχρωτισμού».

Ο Ν. Χαρδαλιάς απογείωσε

(ξανά) την ατομική ευθύνη, εξήγη
σε ότι υπάρχει μεγάλη επιδημιολο- 
γική πίεση και σύστησε οι πολίτες 
«να είναι ιδιαίτερα προσεκτικοί και 
να τηρούν κατά γράμμα τους κανό
νες», καθώς είναι «ο μόνος τρόπος 
να αποφύγουμε μια τροπή προς το 
χειρότερο». Διότι, «το πώς θα εξελι
χθούν τα πράγματα είναι αποκλει
στικά στο χέρι μας, εξαρτάται από 
όλους μας και τον καθέναν ξεχω
ριστά» και παρότρυνε «να προστα
τέψουμε την υγεία τη δική μας και 
των γύρω μας και να καταφέρουμε 
να διατηρήσουμε τη νέα κανονικό
τητα που βρήκαμε μετά την πρώτη 
φάση της πανδημίας», «γιατί ένα 
lockdown επηρεάζει κάθε πτυχή 
της ζωής μας».
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1  «Βόμβα»! θετικοί στον ιό δέκα εργαζόμενοι στο
Νοσοκομείο ΑΧΕΠΑ

Πηγή: ESPRESSO Σελ.: 11 Ημερομηνία
έκδοσης:

21-10-2020

Επιφάνεια: 252.22 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 8330

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

«Βόμβα»! θετικοί στον ιό 
δέκα εργαζόμενοι 
στο Νοσοκομείο ΑΧΕΠΑ

Την ώρα που ο κορονοϊός «βράζει» στη Θεσ
σαλονίκη και η πόλη είναι ένα βήμα πριν τεθεί 
σε κατάσταση πορτοκαλί συναγερμού, «σκά- 
νε» η μία μετά την άλλη οι υγειονομικές «βόμ
βες» του ιού, χειροτερεύοντας ακόμα περισ
σότερο την κατάσταση.

Ο νέος συναγερμός σήμανε αυτή τη φορά 
στο νοσοκομείο ΑΧΕΠΑ, στο οποίο, σύμφω
να με την Πανελλήνια Ομοσπονδία Εργαζομέ
νων στα Δημόσια Νοσοκομεία (ΠΟΕΔΗΝ), εί
χαν εντοπιστεί έως χθες περισσότερα από δέ
κα κρούσματα σε ιατρικό, νοσηλευτικό και δι
οικητικό προσωπικό. Μάλιστα, η ομοσπονδία 
τονίζει ότι η διασπορά είναι ακόμα μεγαλύτε
ρη και ότι τα δέκα κρούσματα είναι ένας «με
τριοπαθής αριθμός». Η εξέλιξη θορύβησε και 
το υπόλοιπο προσωπικό του νοσοκομείου, με 
αποτέλεσμα στους δειγματοληπτικούς ελέγ
χους που έγιναν να σχηματίζονται ουρές και 
όλοι να περιμένουν με αγωνία τα αποτελέ
σματα.

Αν και μέχρι στιγμής δεν έχει διαπιστω
θεί αν η διασπορά προήλθε από το νοσοκο
μείο, ο πρόεδρος των εργαζομένων στο ΑΧΕ
ΠΑ Μπάμπης Κοροξενός εκτίμησε μιλώντας 
σε τοπικά μέσα ενημέρωσης ότι «το πιθανό
τερο είναι τα θετικά κρούσματα να έχουν έρ
θει απέξω». Μάλιστα, πρόσθεσε πως αν ισχύει 
αυτό, ο ιός μεταδόθηκε πολύ εύκολα στο προ
σωπικό, καθώς οι χώροι στο νοσοκομείο είναι 
στενοί και δεν είναι εφικτή η τήρηση των απο
στάσεων.

Αξίζει να αναφερθεί πως, εξαιτίας της βε
βαρημένης κατάστασης στη Θεσσαλονίκη, 
αύριο θα μεταβεί εκεί ο υφυπουργός Πολιτι
κής Προστασίας Νίκος Χαρδαλιάς και θα έχει 
συνάντηση με τους αρμόδιους φορείς.
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